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Miasto daje 2 mln zł na 
przebudowę ul. Staszica. Powstaną 
ścieżki rowerowe, chodniki, zatoki postojowe 
i przystankowe                                              str. 2

ZWiK inwestuje żeby 
zaoszczędzić. Gdyby samorząd tolerował 
zrzucanie ścieków wprost do rzeki nie 
uniknęlibyśmy milionowych kar                      str. 3

Kulisy sprawy Przemysława 
Gaika. Kandydat na burmistrza z jesiennych 
wyborów usłyszał trzy zarzuty                        str. 5

Sezon grypowy w pełni. 
Od pierwszego do 22 stycznia zanotowano 
1133 przypadki zachorowania na grypę 
i stany grypopodobne. Co zrobić, 
żeby uniknąć infekcji                                                 str. 8

Maciej Wojewoda na emeryturze. 
Zasłużony dla miasta, wieloletni dyrektor 
Muzeum Ziemii Sochaczewskiej i Pola bitwy nad 
Bzurą zrezygnował z pełnionej  funkcji      str. 11

POLECAMYDziś w „Ziemi”
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Zawsze 
aktualne 

informacje
WWW.ZIEMIA-

SOCHACZEWSKA.PL

WSZYSTKO NA REMONT
WSZYSTKO NA BUDOWĘ

Żłobek 
ma roczek

 strona 9

Kto się spóźnił, nie mógł liczyć na miejsce 
siedzące. Nawet antresola była oblegana przez 
przybyłych na spotkanie mieszkańców Sochacze-
wa. Andrzejowi Dudzie na spotkaniu towarzyszył 
poseł Maciej Małecki, senator Marek Martynowski 
i przewodniczący PiS w okręgu płocko-ciechanow-
skim, Wojciech Jasiński.

Kandydat na prezydenta 
w Sochaczewie
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WAŻNY TEMAT

Twoje ogłoszenie 
w Ziemi przeczyta 
wiele tysięcy osób 
w mieście i powiecie

„Ziemia Sochaczewska”

 to najstarsza i najpopular-

niejsza gazeta na naszym 

prasowym rynku.

Nie wierzysz? 

Zapytaj w kiosku!

WAŻNE TELEFONY
MOSiR 
46 862-77-59
PEC 
46 862-92-00, 
telefony alarmowe 24h 
604-206-108, 602-789-111
Pogotowie 
energetyczne 
46 862-26-20
Pogotowie gazowe 
(Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866
Pogotowie 
999
Policja 
997, 46 863-72-00
PKP 
19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44
PKS 

Grodzisk Mazowiecki, baza 
w Sochaczewie 
46 862-55-12
Sąd Rejonowy 
46 862-32-64
Schronisko „Azorek” 
791-604-108
791-606-109 (adopcje)
Fundacja „Nero” 
502-156-186

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73
Straż pożarna 
998, 46 862-23-70
Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00
MPT Taxi 
191-91
Taxi 
46 862-28-42
USC 
46 862-23-02
Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04
Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji 
46 862-82-30
Zgłaszanie awarii 
sieci wodociągowej 
i kanalizacji sanitarnej 
604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699
ZGK 

46 862-81-06, 46 862-93-14
awarie elektryczne 
(tylko ZGK) 660-477-130

awarie 
wodno-kanalizacyjne 

(tylko ZGK) 660-477-129
ZKM 46 862-99-27
ZUS 46 862-64-33

Maciej Frankowski

Starania o remont powiatowej 
ulicy Staszica, która jest jedną z 
głównych dróg na terenie mia-
sta, trwały ponad dwa lata. Po 
listopadowych wyborach do-
szło w końcu do długo oczeki-
wanego porozumienia władz 
samorządowych miasta i po-
wiatu. Dla Staszica zapaliło się 
zielone światło.

Całkowity koszt inwesty-
cji ma wynieść sześć milionów 
złotych. Połowa sumy to środki 
uzyskane z Narodowego Pro-
gramu Przebudowy Dróg Lo-
kalnych, czyli tzw. schetynówki. 
Milion złotych na ten cel został 
zabezpieczony w budżecie po-
wiatu na 2015 rok. Pozostałe 
dwa miliony to kwota dofi nan-
sowania inwestycji przyznana 
starostwu przez Urząd Miasta.

Przypomnijmy, że pierwot-
nie (przed pozytywnym rozpa-
trzeniem wniosku do NPPDL) 
na inwestycję planowano prze-
znaczyć trzy miliony (2 mln 
miasto, 1 mln powiat), dzięki 
temu można było wyremonto-
wać jedynie odcinek od skrzy-
żowania z ul. Warszawska do 
ul. Pokoju. Obecna wartość in-
westycji pozwoli na przebudo-
wę całej, 1732-metrowej, długo-
ści Staszica, aż do zbiegu ulicy 
Trojanowskiej i alei 600-lecia.

W ramach inwestycji po-
wstaną ścieżki rowerowe, chod-
niki, zatoki postojowe i przy-
stankowe. W związku z tym 
konieczne będzie też ustawienie 
nowego oznakowania, a jed-
nym z końcowych etapów będą 
nasadzenia zieleni. To tyle nad 
ziemią. Wcześniej jednak re-
mont obejmował będzie roboty 
ziemne, kanalizacyjne i związa-
ne z siecią elektryczną, oświetla-
jącą pas drogowy.

Biorąc pod uwagę ogrom i 
znaczenie inwestycji, do jej pra-
widłowej realizacji niezbędna 
jest współpraca samorządów 

miejskiego i powiatowego, nie 
tylko w znaczeniu fi nanso-
wym, ale przede wszystkim 
organizacyjnym. Ulica Staszi-
ca to jedna z ważniejszych ar-
terii w mieście, charakteryzu-
jąca się wysokim natężeniem 
ruchu. Wzdłuż niej rozmiesz-
czone są obiekty użyteczno-
ści publicznej, w tym szkoły, 
przedszkola, Komenda Powia-
towa Państwowej Straży Po-
żarnej, a także liczne punkty 
handlowo-usługowe.

- I miastu i starostwu bar-
dzo zależy, by prace na najbar-
dziej newralgicznym odcin-

ku przeprowadzone zostały w 
wakacje. Codziennie, do kilku 
szkół i przedszkoli przy Staszi-
ca, dowożonych jest kilka tysię-
cy dzieci. W samej „czwórce” 
mamy 800 uczniów, kolejnych 
kilkuset w Gimnazjum nr 2 i fi -
lii Przedszkola nr 3, a przecież 
działa tu też prywatna Szkoła 
Podstawowa „Akademii Pry-
musa” oraz przedszkola Diece-
zji Łowickiej i „Akademia Smy-
ka”– zaznacza z-ca burmistrza 
Dariusz Dobrowolski.

W trosce o zapewnienie 
nieuciążliwej komunikacji dla 
mieszkańców, prace będą od-

bywać się etapami. W pierw-
szej kolejności zamknięty 
zostanie odcinek od ulicy War-
szawskiej do ulic Narutowicza 
i Toruńskiej. Straż pożarna w 
tym czasie będzie miała wy-
jazd ze swojej siedziby od ulicy 
Toruńskiej. Narutowicza z ko-
lei stanie się prawdopodobnie 
ulicą dwukierunkową, zaś au-
tobusy komunikacji miejskiej 
będą kursować ulicą Pokoju.

Takie ustalenia zapadły na 
spotkaniach 8 i 12 stycznia w 
starostwie powiatowym. W 
składzie zespołu powołanego 
do realizacji inwestycji znaleź-
li się przedstawiciele zarówno 
samorządu powiatowego, jak i 
miejskiego.

Po zapoznaniu się i uzu-
pełnieniu niezbędnej doku-
mentacji, w tym kosztorysów 
inwestorskich, zostały one 
przesłane do wojewody ma-
zowieckiego. Obecnie trwa-
ją prace nad przygotowaniem 
specyfi kacji istotnych warun-
ków zamówienia w celu ogło-
szenia przetargu, który wyłoni 
wykonawcę. W założeniu ma 
to nastąpić do końca marca. 
Na przełomie kwietnia i maja 
zwycięzca przetargu powinien 
rozpocząć pracę. Planowany 
termin ukończenia inwestycji 
to koniec 2015 roku.

Miasto daje dwa miliony 
na przebudowę Staszica
Na ostatniej sesji, w poniedziałek 2 lutego, Rada Miejska podjęła uchwałę o pomocy fi nansowej w wysokości dwóch 
milionów złotych dla powiatu sochaczewskiego. Środki te zostaną przeznaczone na zadanie inwestycyjne - przebudowę 
ulicy Staszica. Na tę inwestycję mieszkańcy czekają od lat. Do ubiegłego roku blokowały ją władze powiatu. 

W pierwszej kolejności remont obejmie fragment Staszica od Warszawskiej do Toruńskiej

Od 1 marca za sprawne 
działanie całej miejskiej 
oświaty odpowiadał bę-
dzie Miejski Zespół Ekono-
miczno-Administracyjny 
powstały z połączenia do-
tychczasowego Wydziału 
Edukacji i Miejskiego Ze-
społu Ekonomicznego. 
Jednostka ma prowadzić 
sprawy kadrowe dyrek-
torów szkół i przedszkoli, 
rozliczać dotacje dla pry-
watnych placówek eduka-
cyjnych i wychowawczych, 
ustalać opłaty za usługi 
świadczone w przedszko-

lach, dbać o awans zawodo-
wy nauczycieli, liczyć koszty 
energii, płace, nadzorować 
bieżące remonty, pilnować 
budżetów poszczególnych 
szkół. 

- Do zadań Zespołu Eko-
nomiczno-Administracyj-
nego dodaliśmy także sty-
pendia fi nansowane przez 
burmistrza, wyprawkę i za-
siłki szkolne dla uczniów, or-
ganizowanie konkursów dla 
uczniów i jeszcze kilka innych 
zadań dotychczas realizowa-
nych przez Wydział Eduka-
cji. Z całą pewnością pracy 

tej jednostce nie zabraknie – 
mówi z-ca burmistrza Marek 
Fergiński. 

Przy budżecie miasta na 
poziomie 107 mln złotych, 
utrzymanie szkół, przedszko-
li, świetlic i stołówek pochło-
nie w tym roku ponad 44 
mln, w tym szkoły podstawo-
we 17,3 mln, przedszkola 10,2 
mln a gimnazja 10 mln. War-
to zauważyć, że pieniądze z 
budżetu miasta trafi ają nie 
tylko do samorządowych pla-
cówek, ale także prywatnych. 

- Na dotacje dla niepu-
blicznych placówek oświato-

wo-wychowawczych zaplano-
waliśmy w tym roku ponad 
6,7 mln złotych. Głównie są 
to przedszkola, bo tych zare-
jestrowano już 10, kolejne 3 
placówki to prywatne szkoły 
podstawowe i jedno gimna-
zjum. Warto zwrócić uwagę 
na skalę zmian, jakie obser-
wujemy od kilku lat. Mia-
sto nadzoruje łącznie 12 swo-
ich jednostek – 5 przedszkoli, 
4 szkoły podstawowe i 3 gim-
nazja, ale fi nansuje także w 
znacznej mierze 14 niepu-
blicznych placówek tego typu 
– dodaje wiceburmistrz.  

Jak widać, od marca 
przez Miejski Zespół Eko-
nomiczno-Administracyjny 
przechodzić będzie 41 proc. 
wszystkich wydatków mia-
sta. Zdaniem Marka Fer-
gińskiego lepiej i sprawniej 
z zarządzaniem tak wielkim 
organizmem poradzi sobie 
jedna jednostka. Do tego li-
kwidacja Wydziału Edu-
kacji przyniesie wymierne 
oszczędności. Zamiast na-
czelnika wydziału i dyrekto-
ra zespołu za całość spraw ma 
teraz odpowiadać jedna oso-
ba. (dw)

Ratusz likwiduje wydział edukacji
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Z PIERWSZEJ RĘKI

SINGLOWA  KARNAWAŁOWA 
IMPREZA  WALENTYNOWA

14 lutego 2015 

Łowicz
Tel. 606 906 359 

po 15.00

ul. 1 Maja 22, lok. 4, 96-500 Sochaczew
tel: 504 206 702
e-mail: michalak@michalakkancelaria.pl
www.michalakkancelaria.pl

Kancelaria świadczy pomoc prawną w obszarach:
 postępowanie sądowe 
    i sądowo-administracyjne 
 prawo transportowe

 prawo pracy 

    i ubezpieczeń społecznych
 prawo administracyjne

 prawo nieruchomości
 prawo gospodarcze

 prawo rodzinne 

    i opiekuńcze
 spadki

 umowy
ZS-754

Veolia Usługi dla Środowiska S.A.
Oddział w Tomaszowie Mazowieckim

ul. Majowa 87.89

zatrudni kierowcę kategorii C
wymagania:

- doświadczenie min. 1 rok pracy
- uprawnienia na przewóz rzeczy

- świadectwo kwalifikacji zawodowej
Oferujemy umowę o pracę, pakiet socjalny

Zainteresowane osoby prosimy o przesyłanie CV 
na adres: krzysztof.orski@grupa-eneris.pl 

lub o kontakt tel. 606 887 984

ZS-114

2 lutego 
sochaczewscy radni 
zatwierdzili stawki 
opłat za dostarczaną 
do naszych domów 
wodę i odprowadzane 
ścieki. To już czwarty 
rok z rzędu, gdy 
taryfa nie wzrośnie 
nawet o grosz. Stary-
nowy cennik będzie 
obowiązywał od 1 
marca 2015 r. do 29 
lutego 2016 roku.  

Od lat opłaty za wodę i ścieki bu-
dzą emocje i to nie tylko w na-
szym mieście. Z wody nie da się 
zrezygnować, zasadniczo ogra-
niczyć jej zużycia, stąd tary-
fy zawsze wywoływały gorące 
dyskusje.  Woda i ścieki rzeczy-
wiście nie należą w Sochacze-
wie do najtańszych, ale nie-
prawdą jest, że jest najdroższa w 
okolicy, czy tym bardziej w Pol-
sce, co głoszą niektórzy. 

- Ceny wody i ścieków są 
stale monitorowane przez wiele 
branżowych portali interneto-
wych. Jeden z nich, gromadzą-
cy dane z niemal 900 polskich 
miast i gmin jeszcze w ub. roku 
klasyfi kował sochaczewskie 
stawki na 152 miejscu. W ta-
beli tzw. cen średnich jesteśmy 
na 194 miejscu. Możemy tra-
fi ć jeszcze niżej w zestawieniu, 
bo każdego dnia kolejne miasta 
ogłaszają korektę stawek i jest to 
korekta wzwyż. U nas opłaty się 
nie zmienią – mówi wicebur-
mistrz Dariusz Dobrowolski. 

Koszty rosną, 
a opłaty bez zmian

Z kolei prezes ZWiK Sta-
nisław Grażka podkreśla, że 
utrzymanie taryf na poziomie 
sprzed kilku lat to dla spół-
ki wielki wysiłek. Firma wpro-
wadziła wiele oszczędności, by 
z nich, choć częściowo, pokryć 
rosnące koszty, na które niestety 
nie ma większego wpływu. W 
ostatnich czterech latach prze-
prowadzono gigantyczną in-
westycję, wartą ponad 105 mi-
lionów złotych - budowę 95 km 

sieci kanalizacyjnej. Jeszcze w 
2007 roku dostęp do kanalizacji 
miało 66 proc.  sochaczewian, 
teraz może z niej korzystać 95 
proc.. Na jej budowę ZWiK wy-
łożył 55 mln, a część tych pie-
niędzy pochodziła z obliga-
cji, które trzeba systematycznie 
wykupować. 

Dwa razy więcej 
na amortyzację
- Obowiązkowy odpis na 
amortyzację majątku w kilka 
lat wzrósł z 2,6 do 5 mln zł, a 
podatki i opłaty za umieszcze-
nie urządzeń kanalizacyjnych 
w pasie drogowym z 1,4 mln 
do 3,5 mln rocznie. Niemal o 
milion złotych więcej płacimy 
za zużycie materiałów i energii 
potrzebnej do prawidłowego 
funkcjonowania infrastruk-
tury ZWiK. Mimo to nie 
wystąpiliśmy o podniesienie 
opłat – wylicza prezes Grażka. 

Co więcej,  w tym roku 
ZWiK będzie realizował kolej-
ną dużą inwestycję. Kilka dni 
temu, 22 stycznia, prezes Graż-
ka podpisał z Wojewódzkim 
Funduszem Ochrony Środowi-
ska i Gospodarki Wodnej umo-
wę o dofi nasowanie budowy ka-
nalizacji sanitarnej o długości 
2,6 km na osiedlu Żyrardowska. 
Miasto pozyskało na ten cel po-
nad 2 mln złotych. Wniosek o 
dofi nansowanie ZWIK złożył 
w Ministerstwie Środowiska już 

w czerwcu ub. roku i jak widać, 
warto było poczekać. 

- W tym roku kosztem 4,3 
mln zł ułożymy kanalizację 
sanitarną w rejonie ulic Spar-
tańskiej, Gwardyjskiej, Żyrar-
dowskiej oraz na Osiedlu Ko-
lejowym. Powstaną też trzy 
sieciowe przepompownie ście-
ków. Jesienią z nowego odcin-
ka kanalizacji zacznie korzystać 
ponad 300 osób. W ten sposób 
spełniamy m.in. prośby miesz-
kańców tzw. bloków kolejo-
wych, którzy płacą około 20 zł/
m3 ścieków odprowadzanych 
do oczyszczalni PKP – mówi 
z-ca burmistrza Dariusz Do-
browolski.

Mając pieniądze, ZWiK 
przygotowuje się do ogłoszenia 
przetargu, który wskaże wyko-
nawcę prac w terenie. Nie są to 
szczególnie skomplikowane ro-
boty, więc jest nadzieja, iż roz-
poczną się już wiosną.  

Lepiej inwestować, 
niż płacić kary

Jakie byłyby dziś stawki 
opłat za wodę i ścieki, gdyby nie 
95 km nowej sieci? Trudno po-
wiedzieć, ale pewne jest, że tole-
rując nieszczelne szamba i rury 
zrzucające ścieki wprost do 
rzek, samorząd nie uniknąłby 
wielomilionowych kar. 

- Pod koniec lat 90. nasz sa-
morząd nie miał wyjścia i mu-
siał zmodernizować cały system 

grzewczy. Za kilkadziesiąt mi-
lionów przebudowano kotłow-
nie węglowe na opalane olejem, 
a później gazem. Gdyby tego nie 
zrobiono, miasto płaciłoby gi-
gantyczne kary za zatruwanie 
środowiska. Podobnie było z ka-
nalizacją. 105 mln wydaliśmy na 
sieć sanitarną oplatającą niemal 
całe miasto, a nie na kary. Zbu-
dowaliśmy infrastrukturę dla 
siebie, naszych dzieci i wnuków, 
która będzie służyła przez wiele 
lat – podkreśla D. Dobrowolski. 

Kto dziś pamięta 30 dymią-
cych kotłowni węglowych za-
snuwających miasto szarym 
dymem? Od listopada do mar-
ca nad Sochaczewem wisiał 
smog, śnieg przykrywała war-
stwa sadzy… 

- Zdaje się, że to odległa 
przeszłość, a przecież ostatnie 
remonty kotłowni wykonywa-
no w 2001 i 2002 roku. Tylko 
12 lat temu. Jestem przekonany, 
że tak jak program uciepłow-
nienia doceniliśmy po latach, 
tak wkrótce docenimy budowę 
kanalizacji dla całego miasta – 
podsumowuje D. Dobrowolski.

Projekt pt. „Poprawa 
gospodarki wodno-ściekowej 

miasta Sochaczew – etap II 
(część I)” obejmujący rejon 

ulicy Żyrardowskiej realizowany 
będzie w ramach Programu 

Operacyjnego Infrastruktura i 
Środowisko dla Osi prioryte-

towej I – Gospodarka wodno-
-ściekowa.

ZWiK inwestuje, 
żeby zaoszczędzić

Prezes ZWiK Stanisław Grażka planuje w tym roku kolejne inwestycje

Od poniedziałku, 26 stycz-
nia, w sochaczewskim ratu-
szu działa Punkt Potwier-
dzania Profi li Zaufanych. 
W pierwszym tygodniu z 
narzędzia wprowadzające-
go nas w świat e-admini-
stracji skorzystało kilkuna-
stu pierwszych, odważnych 
klientów UM. Oni mogą 
już składać podania i wnio-
ski do urzędu przez 7 dni 
w tygodniu. Mogą to robić 
z domu, pracy, domku let-
niskowego na drugim koń-
cu Polski, w dni robocze i 
święta. Profi l zaufany moż-
na potwierdzić w pokoju nr 
403, na III piętrze. 

Dwa tygodnie temu sze-
roko informowaliśmy, czym 
jest profi l zaufany, jak uła-
twia kontakty z administra-
cją. Przypomnijmy zatem 
w skrócie, że dzięki nie-
mu składanie podań, pism 
i wniosków, załatwimy dro-
gą elektroniczną nie rusza-
jąc się z domu. W ten spo-
sób możemy uzyskać odpis 
z ksiąg USC, przedłużyć 
umowę dzierżawy gruntu, 
zgłosić organizację impre-
zy masowej lub swoje uwa-

gi do planu zagospodarowa-
nia przestrzennego. Profi l 
jest jak odręczny podpis 
– identyfi kuje osobę i po-
twierdza, że sprawę z ratu-
szem załatwia ten konkret-
ny klient. Potwierdzenie nic 
nie kosztuje. Profi l otwiera 
przed nami cały wachlarz 
usług dostępnych na plat-
formie ePUAP, która wkrót-
ce ma objąć wszystkie urzę-
dy miast, gmin i starostwa 
w kraju, w tym sochaczew-
ski UM.

By wejść do świata e-ad-
ministracji, wystarczy utwo-
rzyć konto na platformie e-
-PUAP, złożyć tam wniosek 
o profi l zaufany, a następ-
nie przyjść z dowodem oso-
bistym lub paszportem do 
Punktu Potwierdzania Pro-
fi li Zaufanych – Urząd Miej-
ski, Referat Projektów Spo-
łecznych, III piętro, pokój 403. 
Cała procedura zajmuje kil-
ka minut. Mając już profi l za-
ufany wchodzimy na ePUAP, 
wybieramy usługę, wypełnia-
my formularz, podpisujemy 
wniosek profi lem zaufanym, 
wysyłamy pismo do urzędu i 
czekamy na odpowiedź.

Punkt Potwierdzania 
Profi li już działa
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WIEŚCI Z RATUSZA

KONDOLENCJE

W administracji przepraco-
wała łącznie 46 lat, w tym 
w sochaczewskim Urzędzie 
Miejskim 38 lat. Krystyna 
Hałubek, wieloletni kie-
rownik Urzędu Stanu Cy-
wilnego przeszła na zasłu-
żoną emeryturę.
Dla co najmniej dwóch po-
koleń sochaczewian była 
świadkiem wielu wzrusza-
jących, niekiedy najważ-
niejszych w życiu chwil. 
To tysiące udzielonych ślu-
bów, zarejestrowanych uro-
dzeń… 

Jak podkreślił burmistrz 
Piotr Osiecki, każdy z klien-
tów ratusza znał i doceniał 
wysoką kulturę osobistą 
szefowej USC, jej empatię, 

szacunek do innego czło-
wieka, budowanie swą po-
stawą pozytywnego obra-
zu samorządu lokalnego. 
Pod jej kierownictwem USC 
przeszedł wiele rewolucyj-
nych zmian. Gdy zaczyna-
ła pracę akty wypisywało 
się ręcznie, później na ma-
szynach, a teraz większość 
czynności wykonuje się na 
komputerach. USC bardziej 
kojarzy się z digitalizacją 
danych niż stalówką.

W takiej chwili nie mo-
gło zabraknąć życzeń wszel-
kiej pomyślności, pogo-
dy ducha, długich jeszcze 
lat życia w zdrowiu, spoko-
ju oraz radości w kręgu bli-
skich osób.  (dw)

Tysiące ślubów Krystyny Hałubek

Radni ustalili też na kolej-
ny rok stawki opłat za dostar-
czaną do mieszkań wodę i od-
prowadzane ścieki. Taryfa dla 
klientów indywidualnych po-
zostanie już czwarty rok bez 
zmian, nie wzrośnie nawet o 
grosz.

Na początku radni pod-
jęli uchwałę o przeznacze-
niu 2 mln zł na komplekso-
wą przebudowę ulicy Staszica. 
Starostwo do projektu doło-
ży 1 mln, a jeszcze 3 mln Na-
rodowy Program Przebudo-
wy Dróg Lokalnych. Jeszcze 
w tym roku, za 6 mln zł, dro-
ga ma zostać wyremontowana 
na całym odcinku ponad 1,7 
km. Planuje się też wymianę 
sieci podziemnych tj. energe-
tycznej, wodociągowej i kana-
lizacyjnej.

Rada zatwierdziła staw-
ki opłat za dostarczaną do na-
szych domów wodę i odpro-
wadzane ścieki. Stary-nowy 
cennik będzie obowiązywał 
od 1 marca 2015 r. do 29 lutego 

2016 roku. Tuż przed głosowa-
niem prezes ZWiK Stanisław 
Grażka przedstawił szczegóło-
wą informację na temat reali-
zacji gigantycznego, wartego 
ponad 105 mln zł „Programu 
poprawy gospodarki wodno-
-ściekowej miasta”. W jego ra-
mach zbudowano 95 km sieci 
sanitarnej w Chodakowie i za 
Bzurą, 36 pompowni siecio-
wych, 7 tłoczni i 27 przydomo-
wych przepompowni ścieków. 
Z planowanych 11 tysięcy no-
wych odbiorców, do kanaliza-
cji przyłączyło się już niemal 
7,2 tys. (64%). Kolejne przyłą-
cza są systematycznie wykony-
wane, co miesiąc znikają dzie-
siątki nieszczelnych szamb i 
nielegalnych przyłączy zrzu-
cających ścieki do deszczówki 
lub wprost do rzek.

Prezes Grażka zaznaczył, 
że to nie koniec prac. Jeszcze 
w tym roku dostęp do sieci zy-
skają także mieszkańcy osie-
dla kolejowego i rejonu ulicy 
Żyrardowskiej. Na tę inwesty-

cję, wartą 4.371.000 zł, ZWiK 
otrzyma dofi nansowanie z 
unijnego Funduszu Spójno-
ści. Kilka dni temu podpisa-
no umowę określającą, że pro-
jekt zostanie wsparty kwotą 
2.130.416 zł. Z kanalizacji za-
cznie korzystać 300 klientów, 
likwidacji ulegnie oczysz-
czalnia PKP, a wszystkie ście-
ki będą kierowane na Miejską 
Oczyszczalnię   Ścieków przy 
al. 600 lecia.

W dalszej części obrad 
radni zajęli się zmianami w 
budżecie miasta. Wprowa-
dzili do niego 55 tys. zł do-
tacji przekazanej przez sta-

rostwo na realizację przez 
Miejską Bibliotekę Publiczną 
zadań biblioteki powiatowej; 
ograniczyli o prawie 48 tys. 
planowane wydatki na spłatę 
odsetek od kredytów i prze-
znaczyli te pieniądze na budo-
wę oświetlenia w ulicy Otwar-
tej; wydzielili też 155 tys. zł na 
rekultywację dawnego skła-
dowiska śmieci w Kuznocinie 
i kolejną akcję usuwania z te-
renu miasta eternitowych płyt 
zawierających azbest.

Rada uprościła załączni-
ki składane przez organiza-
cje pozarządowe w ramach 
konkursów ofert ogłasza-

nych przez UM. Corocz-
nie między stowarzyszenia 
i fundacje miasto dzieli po-
nad 800 tys. zł, a dokonuje 
tego na podstawie wniosków 
NGO. Teraz liczba składa-
nych do ofert załączników 
ma być mniejsza.

Wyrazili zgodę na prze-
kształcenie dotychczasowego 
Miejskiego Zespołu Ekono-
micznego, który od 1 marca 
przejmie zadania likwidowa-
nego Wydziału Edukacji UM. 
Nowa komórka będzie nosić 
nazwę Miejski Zespół Eko-
nomiczno-Administracyjny i 
przejmie kompleksowo nad-

zór nad wszystkimi sprawami 
oświatowymi realizowanymi 
przez ratusz.

Podjęto decyzję o likwi-
dacji jednostki budżetowej 
Tygodnik „Ziemia Socha-
czewska”, co oczywiście nie 
oznacza, że tytuł zniknie z 
rynku. Gazeta będzie nadal 
wydawana, ale bezpośrednio 
przez Urząd Miejski. „Zie-
mię” ratusz ma fi nansować w 
całości, a to oznacza, że gaze-
ta rozdawana będzie czytelni-
kom bezpłatnie.

Na koniec radni ustalili 
harmonogramy prac komisji 
stałych RM na cały 2015 rok.

V Sesja Rady Miasta już za nami
W poniedziałek, 2 lutego, radni miasta 
spotkali się na V sesji. Rozpoczęto 
ją minutą ciszy, aby uczcić pamięć 
Honorowego Obywatela Miasta 
Ryszarda Łakomskiego. 
Po raz kolejny potwierdzili, że wesprą 
fi nansowo remont powiatowej ulicy 
Staszica. Przekażą na ten cel 
aż 2 mln złotych. 

Elżbiecie Żużniew
z Wydziału Edukacji 
Urzędu Miejskiego

słowa otuchy i szczere 
wyrazy współczucia z powodu śmierci

MAMY
przekazują:

Burmistrz Sochaczewa Piotr Osiecki
wraz z pracownikami Urzędu Miejskiego

ZS-138

V Sesja Rady Miasta rozpoczęła się uczczeniem minutą ciszy zmarłego niedawno Honorowego Obywatela Miasta Ryszarda Łakomskiego
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26 stycznia 2014r. 
W Teresinie patrol prewencji ujawnił 
osobę bezdomną, okazał się nią 62 
– letni mężczyzna bez miejsca zamel-
dowania. Patrol przewiózł mężczy-
znę do szpitala gdzie został zbadany 
a następnie odwieziono mężczyznę 
do Ośrodka dla bezdomnych. Dzięki 
sprawnej i szybkiej reakcji policjan-
tów zapobiegli wychłodzeniu a nawet 
śmierci mężczyzny. 

27 stycznia 2015r. 
 Na terenie Szymanowa doszło do 
wypadku drogowego. 31-letni kie-
rujący samochodem m-ki Renault z 
naczepą  potrącił pieszego który prze-
chodził przez oznakowane przejście 
dla pieszych i wtargnął wprost pod 
jadący pojazd. 38-letni mieszkaniec 
Wiskitek poniósł śmierć na miejscu. 

28 stycznia 2015r. 
Na terenie jednego z Sochaczewskich 
marketów  pracownicy ochrony zatrzy-
mali 32-letnią kobietę która dokonała 
kradzieży. Policjanci na miejscu doko-
nali kontroli osobistej w wyniku której 
ujawniono dodatkowo trzy torebki z 
zapięciem strunowym z zawartością 

amfetaminy.  Kobieta została zatrzyma-
na i osadzona w policyjnym areszcie. 

29 stycznia 2015r.
W jednym ze sklepów z alkoholami 
na terenie miasta Sochaczew, pracow-
nica dokonała kradzieży pieniędzy 
z utargu. Postępowanie prowadzi 
Komenda Powiatowa Policji w 
Sochaczewie. 

30 stycznia 2015 r.
Na ulicy Warszawskiej 47 letni oby-
watel Włoch kierujący motorowerem 
Aprilla najechał na pieszą idącą 
w tym samym kierunku 24 letnią 
mieszkankę Sochaczewa, która z 
urazem kręgosłupa została przewie-
ziona do szpitala, gdzie pozostała na 
oddziale z podejrzeniem pęknięcia 
kręgu szyjnego. 

31 stycznia 2015r.
Kierujący pojazdem marki Volks-
wagen 20 letni mieszkaniec gminy 
Teresin w wyniku niedostosowania 
prędkości do panujących warunków 
ruchu drogowego, doprowadził do 
najechania na tył pojazdu poprze-
dzającego marki Volvo kierowanego 
przez 32 letniego mieszkańca So-
chaczewa.  Sprawce kolizji ukarano 
mandatem karnym.

 Kronika policyjna 

Kolejny pożar, tym razem w Teresinie

Przejście dla pieszych na ulicy 
Pokoju nie jest bezpieczne, ze 
względu na duży ruch samo-
chodowy. 

27 stycznia około godz. 
18.50 mieszkanka gminy 
Kampinos, kierująca sa-
mochodem marki Skoda 
Felicja, potrąciła na przej-
ściu dla pieszych kobietę, 

mieszkankę Sochaczewa. 
Do wypadku wezwano ka-
retkę pogotowia i policję. 
Poszkodowaną odwiezio-
no do szpitala, gdzie udzie-
lono jej pierwszej pomocy. 
Kierująca skodą ma zatrzy-
mane prawo jazdy. Sprawą 
zajmuje sie policja. (jw)

W poprzednim numerze 
„Ziemi” pisaliśmy o wzra-
stającej liczbie pożarów w 
powiecie sochaczewskim. 
Niestety wciąż, przynaj-
mniej raz w tygodniu, do-
wiadujemy się o kolejnych.

Tym razem spalił się garaż na 
posesji przy ul. Spacerowej w Te-
resinie. Do zdarzenia doszło w 
środę 28 stycznia. Dyżurny so-
chaczewskiej straży pożarnej 
przyjął zgłoszenie kilka minut 
przed godziną 19.00.

Po dotarciu na miejsce zda-
rzenia strażacy niezwłocznie 

przystąpili do działań gaśniczych. 
W wyniku pożaru, jak widać na 

zdjęciu, doszczętnie spłonął sa-
mochód osobowy marki BMW. 

Strażacy musieli go usunąć z wol-
no stojącego garażu przy pomocy 
wciągarki samochodowej.

Była to niebezpieczna akcja, 
gdyż w płonącym budynku znaj-
dowała się butla z gazem propan-
-butan, co groziło dodatkowym 
wybuchem. Udało się jednak 
tego uniknąć. Strażacy wynieśli 
ją z garażu i poddali schłodzeniu.

W działaniach brało udział 
20 strażaków – trzech z PSP i 17 
ochotników, z zastępów z Nie-
pokalanowa, Teresina i Paprot-
ni. Akcja straży pożarnej trwała 
dwie godziny. (mf)

W nocy, 23 stycznia, nie-
znani sprawcy, wybijając 
okno, weszli do budynku 
na osiedlu Boryszew. Za-
brali dwa płaskie telewi-
zory, różne sprzęty oraz 
dwa rowery. Poszkodowa-
ny określił łączną wartość 
skradzionych przedmiotów 
na 5 000 zł. W momencie, 
kiedy okradany był jego 

dom, znajdował się poza 
Sochaczewem.

Wiadomo, że złodzie-
je będą próbowali sprzedać 
„fanty” po zaniżonych cenach. 
Osoby, które dowiedzą się o 
możliwości kupna telewizo-
ra, bądź roweru w podejrzanie 
atrakcyjnej cenie, proszone są 
o kontakt z policją pod nr tel. 
997 lub 46 863-72-00. (jw)

W centrum miasta do jedne-
go ze sklepów weszło dwóch 
młodych mężczyzn. Porozglą-
dali się trochę, ale niczego nie 
kupili. Jednak intensywnie 
przyglądali się, czy gablota z 
wystawionym towarem jest 
zamknięta. 
Po jakimś czasie ponow-
nie weszli do sklepu i wów-
czas jeden z nich stanął przy 
drzwiach, aby nie można 
było ich zamknąć. Drugi 
z kolei podszedł do gablo-
ty, otworzył ją, złapał tzw. 
„bongo” - rodzaj szklanej 
fajki, służącej do palenia ty-

toniów smakowych, czę-
sto wykorzystywanej przez 
młodych ludzi do palenia 
marihuany - po czym obaj 
uciekli ze sklepu. 

O kradzieży powiado-
miono policję. Funkcjonariu-
szom opisano rysopisy i ubio-
ry obu sprawców. Rozpoczęto 
dochodzenie, które doprowa-
dziło do zatrzymania złodziei. 
Po zakończeniu czynności 
policjanci przekazali mło-
dych mężczyzn ich opieku-
nom prawnym. Sprawa tra-
fi  do sądu dla nieletnich. (jw) 

Potrącenie na Pokoju

Ukradli telewizory i rowery

Skok na efektowną fajkę

Pod koniec listopada, 
tuż przed wyborami 
samorządowymi 
Sochaczew obiegła 
informacja, że jeden 
z kandydatów na 
burmistrza miasta, 
Przemysław Gaik, 
usłyszał zarzuty 
prokuratorskie. 
Prokuratura 
właśnie skończyła 
postępowanie, a akt 
oskarżenia wpłynął 
do sądu.

Sebastian Stępień

Dla dobra śledztwa prokura-
tura nie zdradzała żadnych 
szczegółów postępowania. 
Wiadomo było, że zarzu-
ty dotyczą korupcji. Już akt 
oskarżenia rzuca nowe świa-
tło na sprawę. Prokuratu-
ra zdecydowała się postawić 
następujące zarzuty: łapow-
nictwa biernego, o którym 
mówi art. 228, p. 1 KK – „Ka-
rze  pozbawienia wolności od 
roku do lat 10 podlega tak-
że ten, kto, w związku z peł-
nieniem funkcji publicznej, 
uzależnia wykonanie czyn-
ności służbowej od otrzyma-
nia korzyści majątkowej lub 
osobistej albo jej obietnicy 
lub takiej korzyści żąda.” Za-
rzut nadużycia władzy z art. 
231, p. 1 KK – przekroczenie 
uprawnień przy działaniu na 
szkodę interesu publiczne-

go lub prywatnego, a także 
art. 191, p. 1 KK – stosowanie 
groźby karalnej w celu wpły-
wania na decyzję.

Jak udało nam się usta-
lić, zarzut z art. 191 wynika 
z postępowania Przemysła-
wa Gaik względem dyrekto-
ra sochaczewskiego szpitala 
powiatowego Piotra Szenka. 
Sytuacja jest znacznie cie-
kawsza, jeśli chodzi o dwa 
pozostałe zarzuty. 

Wzajemne nagrywanie
Mężczyzna ze ścisłego kie-
rownictwa jednej z fi rm ubez-
pieczeniowych utrzymuje, że 
Przemysław Gaik próbował 
wymóc na nim działania ko-
rupcyjne. Jak sam twierdzi, nie 
spotkał się z tym przez całą, 
długą karierę zawodową, więc 
gdy propozycja padła, zmie-
szany opuścił spotkanie na któ-
rym z Przemysławem Gaikiem 
przebywał. Cała sytuacja nie 

dawała mu jednak spokoju i 
po pewnym czasie zgłosił spra-
wę do Komendy Wojewódzkiej 
w Radomiu. Radomscy śled-
czy rozpoczęli postępowanie 
i zdecydowali się na przepro-
wadzenie prowokacji. Mężczy-
zna został poproszony o zorga-
nizowanie kolejnego spotkania 
z Przemysławem Gaikiem, na 
którym miał zasugerować, że 
po przemyśleniu propozycji 
którą, rzekomo, usłyszał, zga-
dza się i chce poznać szczegó-
ły. Plan nie do końca się udał, 
bo Gaik nagabywany zbyt czę-
sto o ponowne spotkanie naj-
widoczniej nabrał podejrzeń. 
Sam wyposażył się przed spo-
tkaniem w sprzęt nagrywający. 
W swoich oświadczeniach, któ-
re publikował jesienią zeszłego 
roku wielokrotnie podkreślał, 
że dysponuje nagraniem, któ-
re ponad wszelką wątpliwość 
ma świadczyć o jego niewinno-
ści. Nagraniem, jak się okazuje, 

z nagrywanej przez śledczych 
policyjnej prowokacji.

Wiarygodność świadka
Świadek prokuratury jest osobą 
szanowaną w środowisku me-
dycznym. Firma, w której kie-
rownictwie zasiada ubezpiecza 
szpitale w całym kraju i kon-
trakt w Sochaczewie jest jedynie 
ułamkiem jej dochodów. Dlate-
go mało prawdopodobne, żeby 
dla jego utrzymania zdecydo-
wała się na działania korupcyj-
ne. Równie wątpliwe, żeby fakt 
zerwania kontraktu wzbudził w 
kierownictwie fi rmy potrzebę 
odegrania się.  

Co na to oskarżony
O komentarz do sytuacji prosili-
śmy Przemysława Gaika. 

- Co do prowokacji to wie-
my już, że nie wyszła – stwierdził 
Gaik - Co do propozycji korup-
cyjnej, to takowa nie miała miej-
sca, wbrew temu co twierdzi ten 
Pan. Co do gróźb bezprawnych... 
myślę, że Ci którzy mnie znają 
nie potrzebują nawet komenta-
rza z mojej strony. Innymi słowy 
groźby nie miały miejsca. 

Akt oskarżenia wpłynął do 
sądu, który ma wyznaczyć ter-
min pierwszej rozprawy. Od wy-
roku w tej sprawie może zależeć, 
czy Przemysław Gaik utrzyma 
sprawowany mandat radnego 
powiatowego. 

Personalia Przemysława Gaika 
ujawnione za wyraźną zgodą 
zainteresowanego.

Kulisy sprawy 
Przemysława Gaika

Kandydat na burmistrza nie oszczędzał na swojej kampanii 
wyborczej
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Promocja  obowiązuje 
w dniach 3 .02 -  9 .02 .2015

ZS-19

„SPOŁEM”  Powszechna Spółdzielnia 
Spożywców w Sochaczewie

Szynka z beczki (Stół Polski)     14,79 zł/kg

Parówki Jubilatki (Sokołów)       9,99 zł/kg

Ser Gouda blok (OSM Łowicz)    13,29 zł/kg

Masło ekstra 200 g (OSM Łowicz)     3,19 zł/szt.

Śmietana 18% 200 g (Piątnica)      1,59 zł/szt.

W „Społem” dobre produkty zawsze pod ręką.

Planowane dochody Woje-
wództwa Mazowieckiego 
w 2015 roku wyniosą 2,61 
mld zł. Wydatki mają osią-
gnąć poziom 2,58 mld zł. 
Po raz pierwszy od wielu lat 
„janosikowe” nie jest naj-
większą kwotą w budżecie 
Mazowsza. Wyniesie ono 
271,45 mln zł., czyli o 212 
mln mniej niż było to pla-
nowane. Jest to efekt ubie-
głorocznego wyroku Try-
bunału Konstytucyjnego, 
który zakwestionował za-

sady dotychczasowego na-
liczania subwencji oraz wy-
danego we wrześniu 2014 
roku orzeczenia Wojewódz-
kiego Sądu Administra-
cyjnego, który ustalił pro-
porcje wpłat, uznając, że 
województwo powinno z 
bieżących dochodów z tytu-
łu podatku PIT i CIT odda-
wać maksymalnie 30 proc.

Dzięki odciążeniu wo-
jewódzkiego budżetu bę-
dzie możliwe dokończenie 
wielu projektów drogowych 

(309,87 mln) i poprawa in-
frastruktury kolejowej 
(304,55 mln). Część tych 
pieniędzy trafi  do Sochacze-
wa.

Jak pisaliśmy w po-
przednim numerze „Zie-
mi”, Sejmik Mazowiecki 
zapisał w tegorocznym bu-
dżecie ponad 5 mln zł na 
przebudowę odcinka dro-
gi nr 705, położonej w gra-
nicach Sochaczewa. Kolej-
ne blisko 9 mln zł na ten cel 
ma znaleźć się w budżecie w 
2016 roku. Zleceniodawcą 
prac będzie zarządca dro-
gi, czyli Mazowiecki Zarząd 
Dróg Wojewódzkich. Po 
wyłonieniu wykonawcy w 
przetargu, w pierwszej ko-
lejności ma nastąpić rozbu-
dowa skrzyżowania ul. Li-
cealnej i  Piłsudskiego oraz 
budowa ronda u zbiegu ulic 
Chodakowskiej i Wyszo-
grodzkiej.

Z początkiem wiosny 
powinna też ruszyć wielka 
inwestycja kolejowa. Mowa 
o rozbudowie Sekcji Na-
praw i Eksploatacji Taboru 
Kolejowego, czyli tzw. pa-
rowozowni, przy ul. Osie-
dle Kolejowe w Sochacze-
wie. Rozłożone w realizacji 
na kilka lat przedsięwzięcie 
będzie kosztować ponad 100 
mln zł, a w jego wyniku ma 
zostać utworzonych nawet 
300 nowych miejsc pracy. 
Trwają w tej sprawie ostat-
nie ustalenia pomiędzy za-
rządem spółki Koleje Mazo-
wieckie i władzami urzędu 
wojewódzkiego. Pewne jest, 
że inwestycja będzie dofi -
nansowana ze środków ze-
wnętrznych pochodzących 
z Unii Europejskiej, gdyż 
jej projekt został zapisa-
ny w kontrakcie terytorial-
nym dla województwa ma-
zowieckiego. (mf)

Drzewa w Żelazowej Woli, 
znajdujące się pod ochro-
ną konserwatora przyrody, 
nikną w oczach. Nieprzy-
padkowo więc Narodowy In-
stytut Fryderyka Chopina, 
który jest zarządcą muzeum 
Fryderyka Chopina, przyj-
rzał się sprawie bliżej. 
Okazało się, że podczas re-
witalizacji parku, beztroscy 
wykonawcy robót zakopy-
wali nieopodal drzew roz-
maite śmieci – resztki ce-
mentu, wapna, inne odpady 
budowlane. Utworzyło to 
nieprzepuszczalną warstwę, 
która uniemożliwiła pobie-
ranie wody i innych skład-
ników odżywczych przez 
korzenie. Prace wykonywa-
ły dwie fi rmy – jedna z So-
chaczewa, druga  z Warsza-
wy. 

W listopadzie 2014 roku 
NIFC złożył do Prokuratu-
ry Rejonowej w Sochaczewie 
zawiadomienie o możliwości 

popełnienia przestępstwa, 
polegającego na zniszczeniu 
zabytkowego drzewostanu.

Wkrótce więcej informa-
cji na ten temat.  (MG)

Zabytkowe drzewa usychają

Mazowsze chce inwestować 
w drogi publiczne i koleje
W poniedziałek 26 stycznia radni 
Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
uchwalili budżet Mazowsza 
na 2015 rok. Wojna z „janosikowym” 
przyniosła w końcu zamierzony skutek. 
Większa ilość pieniędzy pozwoli 
na realizację inwestycji w Sochaczewie, 
odkładanych przez ostatnie lata.
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Sochaczewski żłobek ist-
nieje od 1981 roku. Jeszcze 
do niedawna mieścił się w 
czterech zaadaptowanych 
pomieszczeniach w blo-
ku spółdzielczym przy al. 
600-lecia, gdzie w skrom-
nych warunkach lokalo-
wych mogło przebywać 
jedynie 35 maluchów. Za-
potrzebowanie było jednak 
znacznie większe, co obra-
zowała niekończąca się li-
sta dzieci oczekujących na 
przyjęcie do żłobka.

Problem ten postano-
wił rozwiązać burmistrz 
Piotr Osiecki, który wspól-
nie z Radą Miasta zainicjo-
wał budowę nowej siedzi-
by dla żłobka. 26 czerwca 
2012 roku doszło do podpi-
sania umowy z wykonawcą 
inwestycji, fi rmą UNIBUD 
Zygmunta Wojdata. Budo-
wa trwała ponad rok. In-
westycja kosztowała blisko 
3 mln zł, przy czym 2 mln 
Urząd Miejski pozyskał ze 
środków zewnętrznych – z 
programu „Maluch”, uru-
chomionego przez Mini-
sterstwo Pracy i Polityki 
Społecznej. Należy podkre-
ślić, że kwota otrzymanego 
dofi nansowania na ten cel 
była jedną z najwyższych 
kraju.

- 29 stycznia 2014 roku 
miało miejsce uroczyste 
przecięcie wstęgi. Ofi cjalne-
go otwarcia nowej placów-
ki dokonali wówczas Piotr 
Osiecki, Jolanta Gonta, po-
seł Maciej Małecki i specjal-
nie przybyły na tę okazję 
minister Władysław Kosi-
niak-Kamysz – od tego wy-
darzenia rozpoczęła podsu-
mowanie ostatniego roku 
działalności żłobka dyrek-
tor Ewa Lembke.

Wspominała również 
patrona placówki, jej po-

przedniczkę, pierwszą dy-
rektor Miejskiego Żłobka, 
Zofi ę Raczkowską, która po 
26 latach pracy we wrześniu 
2007 roku odeszła na eme-
ryturę.  

Żłobek przy ul. H. Sawic-
kiej ma charakter integra-
cyjny. Oznacza to, że może 
opiekować się także dzieć-
mi niepełnosprawnymi. 
Na 890 mkw. powierzchni 
użytkowej znajdują się po-
mieszczenia terapeutycz-
ne, podjazdy, windy, i spe-
cjalnie wyposażone toalety. 
Placówka dysponuje pię-
cioma salami dydaktyczny-
mi, z łazienkami, szatniami, 
magazynami. Znajduję się 
w niej również zespół po-
mieszczeń kuchennych oraz 
jadalnia. 

- Od poniedziałku do 
piątku, między 6.30 a 17.00, 
nasz żłobek nieustannie tęt-
ni życiem – mówiła Ewa 
Lembke. - Pod naszą opie-
ką znajduje się 115 wycho-
wanków. W zależności od 
wieku uczęszczają na za-
jęcia do konkretnej grupy: 
Misiaczki, Słoneczka, Bie-
dronki, Rybki, Pszczółki. 
Maluchy nie mają czasu na 
nudę. W ostatnim roku zor-
ganizowaliśmy dla nich sze-
reg, pozwalających aktyw-
nie spędzać czas, atrakcji, 
jak chociażby: Dni Babci, 
Dziadka, Mamy, Taty. Od-
bywały się bale karnawało-

we, witaliśmy wiosnę, po-
dziwialiśmy przestawienia 
teatralne, bawiliśmy się w 
ogródku podczas Dnia Zie-
mi, byliśmy w odwiedzi-

nach na grobach żołnierzy 
na cmentarzu w Trojano-
wie, zdobyliśmy sochaczew-
skie wzgórze zamkowe, 
udaliśmy się z wizytą do 
komendy straży pożarnej, 
z kolei sochaczewscy poli-
cjanci byli z wizytą u nas 
– podsumowywała kalen-
darium wydarzeń dyrektor 
Ewa Lembke.

Żłobek zatrudnia 35 
pracowników. Wśród nich 
są specjaliści m.in. z dzie-

dzin logopedii, psycho-
logii dziecięcej, dietety-
ki. Odbywają się również 
zajęcia z muzykoterapii – 
prowadzi je pani Kasia, z 
którą dzieci zaprezento-
wały krótki, spontanicz-
ny program artystyczny 
dla przybyłych na uroczy-
stość gości. Jego finałem 
było rozsypujące się kolo-
rowe konfetti, które spra-
wiło maluchom wiele ra-
dości.

Gratulacje i życzenia 
z okazji pierwszej rocz-
nicy żłobka w nowej sie-
dzibie składali m.in. za-
stępca burmistrza Marek 
Fergiński i naczelnik Wy-
działu Polityki Społecznej 
i Ochrony Zdrowia UM – 
Joanna Kamińska. Wrę-
czyli podopiecznym żłobka 
prezenty - zabawki, które 
szybko zostały rozpakowa-
ne i od razu wprowadzone 
do użytku.   

Do żłobka mogą uczęsz-
czać dzieci w wieku od 20 ty-
godnia do 3 roku życia. Ro-
dzice, którzy chcą zapisać 
swoje pociechy muszą wy-
pełnić formularz zgłoszenio-
wy i dostarczyć go do siedzi-
by żłobka. Można go pobrać 
ze strony internetowej: www.
zlobek.sochaczew.pl, z za-
kładki „Dla Rodziców. Re-
krutacja na każdy kolejny 
rok szkolny kończy się w po-
łowie czerwca. 

Nowy żłobek ma już roczek
W ubiegłym roku, 29 stycznia, miało 
miejsce uroczyste otwarcie nowego 
Miejskiego Żłobka Integracyjnego 
przy ul. Hanki Sawickiej. W miniony 
czwartek, z okazji „urodzin”, 
podsumowano pierwszy rok działalności 
w nowej siedzibie.

Powierzchnia nowego żłobka wynosi blisko 900 m2

Żłobek oferuje wiele zajęć dodatkowych Decyzje o budowie żłobka podjęto w poprzedniej kadencji z inicjatywy burmistrza 
Osieckiego

Od poniedziałku do 
piątku, między 6.30 a 
17.00, nasz żłobek nie-
ustannie tętni życiem. 
Pod naszą opieką znaj-
duje się 115 wychowan-
ków.
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We wtorek 27 stycznia, 
około godz. 9.45, w miej-
scowości Szymanów, przy 
ul. Kwiatowej, zdarzyła 
się tragedia. Na przej-
ściu dla pieszych, pod 
nadjeżdżający  samochód 
ciężarowy marki Renault 
wpadł 39-letni mieszka-
niec Teresina. 
Wstępne ustalenia poli-
cji wskazują, że mężczyzna 

celowo rzucił się pod koła. 
Zginął na miejscu. 

Wezwana na miejsce 
zdarzenia policja podda-
ła kierowcę samochodu cię-
żarowego badaniu alko-
matem. Był trzeźwy. Nie 
stwierdzono również żad-
nych usterek samochodu 
ciężarowego, które mogły-
by wskazywać, że powinien 
być niedopuszczony do ru-

chu. Droga hamowania 
sprawnej ciężarówki to kil-
kanaście metrów. Kierowca 
nie miał szans w porę zare-
agować. 

Udzielono mu koniecz-
nej pomocy lekarskiej, ze 
względu na szok w jakim się 
znajdował. Sprawa będzie 
dalej badana. (jw)

Są w Sochaczewie takie 
osiedla, na które policja 
wzywana jest regularnie. 
Bójki, kradzieże, wyzwi-
ska, niszczenie mienia czy 
groźby karalne są tam ele-
mentem życia codzienne-
go. Po raz pierwszy jednak 
zdarzyło się, że policja zo-
stała wezwana w sprawie 
mięsa skradzionego z za-
mrażarki. 

27 stycznia jedna z 
mieszkanek osiedla Troja-
nów wezwała policję twier-
dząc, że nieznany  mężczy-
zna ukradł z jej lodówki 
mięso na obiad. Po przy-
byciu na miejsce zdarzenia 
policjanci rozpoczęli czyn-
ności dochodzeniowe. Nie 
były one jednak szczegól-
nie pracochłonne, bo bar-
dzo szybko okazało się, że 

złodziejem mięsa jest sąsiad 
poszkodowanej, który aku-
rat zgłodniał. 

Funkcjonariusze prze-
konali mężczyznę, żeby 
zwrócił mięso właściciel-
ce. Nie udało nam się usta-
lić, czy po przygotowaniu 
obiadu poczęstowała sąsia-
da. (jw)

Tragedia w Teresinie Ukradł mięso z zamrażarki

Katarzyna Łażewska 

Od kilku tygodni pacjen-
ci szturmują gabinety leka-
rzy pierwszego kontaktu. Ma-
sowo chorują zarówno dzieci, 
jak i osoby dorosłe. Najczęst-
sze przypadłości to utrzymu-
jące się przez kilka dni wysoka 
gorączka, męczący kaszel i ból 
gardła. Grypa i powikłania, 
czyli zapalenia górnych dróg 
oddechowych, oskrzeli i płuc 
- to  stawiane diagnozy. Głów-
nym winowajcą powodującym 
uaktywnienie się wirusów są 
nagłe, duże wahania tempera-
tury. O to, co robić, by uniknąć 
zarażenia się wirusem i jak po-
radzić sobie już w trakcie cho-
roby zapytaliśmy ekspertów. 

Sochaczew choruje 
Jak informuje dyrektor Po-
wiatowej Stacji Sanitar-
no-Epidemiologicznej w 
Sochaczewie, od 1 do 22 
stycznia w powiecie socha-
czewskim odnotowano 1133 
zachorowania na grypę i 
stany grypopodobne. 

Magdalena Świętochow-
ska, magister farmacji z ap-
teki „Zdrowie” przy ul. Że-
romskiego, przyznaje, iż od 
ponad dwóch tygodni w ap-
tece da się zaobserwować 
zwiększony ruch.

- Bardzo dużo osób ku-
puje leki dostępne bez re-
cepty, zwalczające pierwsze 
objawy grypy i przeziębie-
nia. Kobiety wybierają je 
najczęściej w formie ciepłe-
go napoju, np. Fervex czy 
� erafl u, mężczyźni zaś 
wolą tabletki. Sporo sprze-
dajemy też aerozoli do nosa 
ułatwiających oddychanie 
przy nieżycie górnych dróg 
oddechowych oraz ma-
ści rozgrzewających na ba-
zie olejków eterycznych. W 
wielu przypadkach pacjenci 
mają zaordynowany już an-
tybiotyk, a wtedy mamy do 
czynienia z infekcją bakte-
ryjną, a nie wirusową - wy-
jaśnia farmaceutka. 

Jak mówi dalej na-
sza rozmówczyni, kupowa-
nych jest też wiele leków na 
wzmocnienie odporności, 
które zawierają zazwyczaj 
różne witaminy i minera-
ły oraz jeżówkę purpurową, 
aloes, żeń-szeń i olej z wą-
troby rekina.

Bywało gorzej 
- Od dwóch dni bardzo źle 
się czułam, objawy były po-
dobne jak przy grypie. Po-
szłam do lekarza, myśląc, 
iż to początek grypy, nie-
stety okazało się, że mam 

już zapalenie płuc. Podob-
nie było z moją znajomą, u 
niej zaś stwierdzono zapa-
lenie oskrzeli. Dlatego, jeśli 
zauważymy u siebie pierw-
sze niepokojące objawy, od 
razu idźmy do lekarza, nie 
leczmy się na własną rękę - 
przestrzega pacjentka spo-
tkana w aptece. 

Doktor Dariusz Krze-
miński, internista z NZOZ 
przy ul. Fabrycznej uspoka-
ja, iż nie ma mowy o jakiej-
kolwiek epidemii. 

- Jest, co prawda, sporo 
zachorowań, ale ogólnie jest 
ich mniej niż było we wrze-
śniu i listopadzie. Najwię-
cej pacjentów trafi a do nas 
z infekcjami gardła i nosa - 
mówi lekarz. 

Kto jest narażony na po-
wikłania po grypie? Jak wy-
jaśnia doktor głównie są to 

osoby z przewlekłymi cho-
robami krążeniowymi i od-
dechowymi. Czy o tej porze 
roku warto się szczepić?

 - Oczywiście, jeżeli ktoś 
bardzo chce się zaszcze-
pić, nie ma przeciwwska-
zań, jednak teraz to już jest 
trochę musztarda po obie-
dzie, gdyż szczepienia zale-
ca się głównie na koniec lata 
i początek jesieni - wyjaśnia  
Dariusz Krzemiński.  

Siła natury 
i zdrowa dieta 
Krzysztof Rogulski ze skle-
pu zielarskiego przy ul. 
Warszawskiej zaleca, aby 
w czasie zwiększonego ry-
zyka przeziębień i grypy 
sięgać po środki z witami-
ną C,  tzw. lewoskrętną, 
czyli zawierającą kwas l-
-askorbinowy i tu zaleca-

na jest dzika róża i cytrusy. 
Sprzedawca poleca także 
wszelakie herbatki rozgrze-
wające, np. z imbirem oraz 
napar z kwiatów lipy, któ-
ry działa napotnie, prze-
ciwgorączkowo i łagodzi 
kaszel. Doskonale rozpra-
wiające się zarówno z in-
fekcjami wirusowymi, jak 
i bakteryjnymi jest zioło o 
nazwie czystek, posiadające 
mnóstwo właściwości lecz-
niczych. 

Sylwia Mateusiak z so-
chaczewskiego Centrum 
Dietetycznego Naturho-
use radzi, aby uniknąć za-
chorowań na grypę czy 
inne infekcje, warto za-
dbać o odpowiednią die-
tę dla wzmocnienia układu 
odpornościowego. Nasz ja-
dłospis powinniśmy wzbo-
gacić o świeże warzywa i 

owoce, szczególnie te bo-
gate w wit. C. Chociaż raz 
dziennie powinniśmy za-
fundować sobie porcję pro-
biotyków, czyli bakterii, 
które aktywują układ od-
pornościowy oraz popra-
wiają wchłanianie witamin 
i minerałów. 

- Źródłem probiotyków 
- jak wyjaśnia dietetycz-
ka - są przede wszystkim 
produkty mleczne, np. jo-
gurty czy kefi ry. Znajdzie-
my je również w kiszonych 
ogórkach i kapuście. War-
to pamiętać także o odpo-
wiednim nawodnieniu or-
ganizmu. Z ciepłych napoi 
najkorzystniejsza będzie 
herbata z dzikiej róży, a cu-
kier warto zastąpić miodem 
lub ksylitolem, czyli cukrem 
brzozowym. 

Sezon grypowy w pełni 
W okresie od 1 do 22 stycznia w 
sochaczewskim sanepidzie odnotowano 
ponad tysiąc zachorowań na grypę 
i stanów grypopodobnych. Kolejki 
w przychodniach z dnia na dzień są 
coraz dłuższe, a środki zwalczające 
objawy grypy i przeziębienia znikają z 
aptecznych półek. 

Z aptecznych półek znikają leki przeciwgrypowe, ale warto korzystać także z naturalnych sposobów zapobiegania infekcji
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Kto się spóźnił, nie mógł li-
czyć na miejsce siedzące. Na-
wet antresola była oblegana 
przez przybyłych na spotka-
nie mieszkańców Socha-
czewa. Andrzejowi Dudzie 
towarzyszył poseł Maciej 
Małecki, senator Marek Mar-
tynowski i przewodniczący 
PiS w okręgu płocko-ciecha-
nowskim, Wojciech Jasiński.

- Zgodziłem się kandydo-
wać na urząd prezydenta, po-
nieważ Polska znajduje się w 
bardzo trudnej sytuacji eko-
nomicznej, gospodarczej i 
społecznej – mówił Andrzej 
Duda do mieszkańców So-
chaczewa. – Obecny prezy-
dent, Bronisław Komorow-
ski, nie liczy się z głosem 
Polaków. Osoba sprawująca 
ten urząd powinna być po-
nad podziałami polityczny-
mi. Powinna stawiać przed 
sobą dwa podstawowe dzia-
łania z zakresu legislacji. Po 
pierwsze inicjować nowe, do-
bre prawo, a z drugiej strony 
chronić społeczeństwo przed 
szkodliwymi zmianami w 
prawie – tutaj jako przykład 
podawał reformę systemu 
emerytalnego.

Najciekawszym punk-
tem spotkania były oczywi-
ście pytania zadawane przez 
mieszkańców. Sochaczewian 
interesowały m.in. plany An-
drzeja Dudy na rozwiąza-
nie problemu emigracji za-
robkowej młodych Polaków 
(tworzenie nowych miejsc 

pracy), polityka energetycz-
na kraju, stosunki dyploma-
tycznie z Rosją w odniesieniu 
do konfl iktu na Ukrainie, czy 
system bankowy – tąpnięcie 
kursu franka szwajcarskiego.

- Sposobem, aby zatrzy-
mać ludzi w Polsce, jest ko-
nieczność reindustrializacji 
całego państwa. Rząd przez 
ostatnie 7 lat nie stworzył 
żadnych nowych miejsc pra-
cy. Jedyną inwestycją, która 
miała to uczynić, było rozpo-
częcie, za czasów rządów Ja-
rosława Kaczyńskiego, budo-
wy gazoportu w Świnoujściu, 
której do tej pory nie ukoń-
czono. Ale drodzy Państwo, 
spójrzcie nawet na sytuację 
lokalną w Sochaczewie. Czy 
od czasu likwidacji najwięk-
szego zakładu pracy w mie-

ście, jakim był Chemitex, któ-
ry zatrudniał w szczytowym 
okresie nawet 2000 osób, po-
wstały w to miejsce jakieś 
nowe miejsca pracy? – pytał 
retorycznie Duda. - Przeraża-
jące jest to, że 80 proc. ubie-
głorocznych maturzystów, 
w przeprowadzanym z nimi 
sondażu, mówiło, że nie wi-
dzą dla siebie przyszłości w 
Polsce – dodawał.

- Jeśli zostanę wybrany 
na prezydenta, moim prio-
rytetem będzie zasada zrów-
noważonego rozwoju. W tym 
celu powołam ciało doradcze, 
Narodową Radę Rozwoju, w 
skład której będą wchodzić 
eksperci z różnych dziedzin: 
nauki, ekonomii, gospodarki. 
Konieczne jest ściągnięcie do 
Polski inwestorów, żeby od-

budować nasz przemysł. Aby 
tego dokonać, musimy m.in. 
umiejętnie wykorzystywać 
nasze wpływy w Unii Euro-
pejskiej. Niezbędne jest tak-
że wsparcie dla polskiej na-
uki, tak żebyśmy sami mogli 
tworzyć, wprowadzać i eks-
portować nowe technologie – 
mówił o swoich planach An-
drzej Duda.

Spotkanie trwało dwie 
godziny, ale gdyby nie ogra-
niczenia czasowe, byłoby 
znacznie dłuższe, bowiem 
pytań z sali, odnoszących się 
do wizji prezydentury, jak i 
aktualnych wydarzeń spo-
łeczno-politycznych, było 
całe mnóstwo.

Andrzej Duda przyjechał 
do naszego miasta na zapro-
szenia posła Macieja Małec-

kiego. Jeszcze przed spotka-
niem z mieszkańcami odbyła 
się krótka konferencja praso-
wa dla przedstawicieli lokal-
nych mediów. Jak sam otwar-
cie mówił - spotkanie w 
Sochaczewie jest częścią mojej 
kampanii wyborczej. Dokład-
nie jest to moje 50 spotkanie 
z wyborcami w miastach po-
wiatowych. Na tym właśnie 
polega zasada zrównoważo-
nego rozwoju, którą głoszę 
i dlatego chcę się spotykać z 
mieszkańcami małych miej-
scowości, którzy przez obec-
ną władzę traktowani są dru-
gorzędnie. Najlepiej obrazuje 
to wzrost zadań narzucanych 
przez rząd na lokalne samo-
rządy, za którymi nie idzie 
żadne wsparcie fi nansowe 
państwa. Jeżdżę po kraju, aby 

wysłuchać Polaków. Dowie-
dzieć się co ich trapi i czego 
oczekują, jednocześnie przed-
stawiam im swoją wizję pre-
zydentury – mówił Andrzej 
Duda na konferencji prasowej.

Kandydat Prawa i Spra-
wiedliwości na prezydenta 
RP ma 43 lata, z wykształce-
nia jest doktorem prawa i wy-
kładowcą akademickim. Jako 
polityk zasiada obecnie w ła-
wach parlamentu europej-
skiego. W przeszłości był wi-
ceministrem sprawiedliwości 
w rządzie Jarosława Kaczyń-
skiego, podsekretarzem sta-
nu w Kancelarii Prezydenta 
Lecha Kaczyńskiego, ponad-
to był członkiem Trybuna-
łu Stanu i sprawował mandat 
posła na Sejm VII kadencji.

W tym roku czekają nas po-
dwójne wybory. Decydować 
będziemy nie tylko o tym, 
kto pełnił będzie urząd 
prezydenta, ale również 
kto będzie nas reprezento-
wał w parlamencie. 

Jesienią wybierzemy  460 
posłów i 100 senatorów. 
Wcześniej wybierzemy Pre-
zydenta RP.

Zgodnie z Konstytucją, 
termin wyborów parlamen-
tarnych w 2015 roku przypad-

nie pomiędzy  9 październi-
ka a 7 listopada 2015 roku. W 
tym okresie niedziele przypa-
dają:  11, 18, 25 października 
i 1 listopada. Termin 1 listo-
pada wydaje się być niereal-
ny ze względu na przypadają-
ce wówczas Święto Zmarłych. 
Najbliższe wybory parlamen-
tarne odbędą się więc z pew-
nością w październiku 2015 
roku. Ofi cjalny termin wy-
borów parlamentarnych  po-
znamy   jednak dopiero po 

ogłoszeniu formalnej  decy-
zji  prezydenta. To, zgodnie 
z ustawą zasadniczą, nastą-
pić musi na początku sierpnia 
czyli 90 dni przed upływem 
4 lat od rozpoczęcia kadencji 
Sejmu i Senatu.

Z kolei wybory prezy-
denckie  odbędą się w termi-
nie przypadającym pomiędzy 
27 kwietnia (nie wcześniej 
niż na 100 dni przed upły-
wem kadencji urzędującego 
Prezydenta Rzeczypospoli-

tej) a 22 maja 2015 roku (nie 
później niż na 75 dni przed 
upływem kadencji urzędują-
cego Prezydenta Rzeczypo-
spolitej). Najprawdopodob-
niej w wyborach wystartuje 
urzędujący prezydent Bro-
nisław Komorowski. Nato-
miast start w wyborach zade-
klarowali już: Andrzej Duda 
(PiS), Janusz Palikot (Twój 
Ruch), Janusz Korwin-Mik-
ke (KORWIN), Marian Ko-
walski (Ruch Narodowy), 

kandydatka SLD Magdalena 
Ogórek, oraz Adam Jarabas z 
PSL. Partia Zielonych wysta-
wi najpewniej Annę Grodzką 

Coraz częściej mówi się, że  
najbardziej prawdopodobna 
data wyborów prezydenckich 
to 10 maja.  Jeśli w  pierwszej 
turze  nie zostanie wyłoniony 
zwycięzca, ponownie do urn 
pójdziemy w ciągu 14 dni od 
pierwszego głosowania. 

Jedno jest już pewne.  Pań-
stwowa Komisja Wybor-

cza zdecydowała, że do cza-
su pomyślnych testów nowego 
systemu informatycznego,  
wszystkie wybory będą prze-
prowadzane bez wsparcia sys-
temu informatycznego. Infor-
mację taką podał w wywiadzie 
dla „Gazety Wyborczej” nowy 
szef PKW sędzia Wojciech Her-
meliński. Głosy będą liczone 
wyłącznie ręcznie, co zapobiec 
ma zamieszaniu, które powsta-
ło podczas ostatnich wyborów 
samorządowych. (seb)

Zrównoważony rozwój szansą dla Polski
W czwartkowy wieczór, w kramnicach miejskich odbyło się spotkanie z kandydatem Prawa i Sprawiedliwości na urząd 
prezydenta Rzeczypospolitej, Andrzejem Dudą. Sala wypełniona była po brzegi.

W tym roku pójdziemy do wyborów dwa razy

Wśród gości byli starosta i burmistrz Od lewej: Wojciech Jasiński, Maciej Małecki, Andrzej Duda, Marek Martynowski
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Każdy uczestnik zabawy na 
Lodowisku Miejskim mógł 
bezpłatnie poślizgać się na lo-
dzie, pobawić i potańczyć przy 
muzyce oraz wziąć udział w 
kilku konkurencjach spraw-
nościowych. 
Podczas zorganizowanej przez 
MOSiR imprezy dokonano 
wyboru najlepszych tancerzy. 
Zwycięzcą w tej konkurencji 
został Mateusz Odolczyk, któ-
ry w nagrodę otrzymał san-
ki. Drugie miejsce zajęły Liwia 
Szymańska i Anastazja Nowak, 
które otrzymały wejściówki na 
basen. Na trzeciej pozycji upla-
sowały się Nadia i Nina Lew-
czuk, nagrodzone książeczka-
mi. 

Zawodnicy mogli wystar-
tować także w zabawie „Parami 
do celu”, gdzie bezkonkuren-
cyjni okazali się chłopcy: Oskar 
Zbińkowski i Filip Kubicki. Z 
kolei w slalomie z piłeczką na 
łyżce najszybszy był Przemek 
Dobijański.  W rzutach do celu 
najlepsza okazała się Anasta-
zja Nowak. Wszyscy zawodni-
cy wykazali się natomiast do-
skonałą celnością w rzutach 
woreczkami i rzutach hula hop 

na pachołki, a także w strza-
łach na bramkę. Niespodzian-
ką były wyścigi  stonóg, które 
po raz pierwszy wykonane zo-
stały bezbłędnie - żadna z dru-
żyn nie zgubiła na trasie swoich 
„ogonków”.

W nagrodę za wspólną za-
bawę uczestnicy otrzymali sło-
dycze, dyplomy, wejściówki na 
lodowisko i drobne nagrody 
rzeczowe: gwizdki, skakanki, 
bańki mydlane oraz breloczki. 
Dodatkową nagrodę – puchar 
zdobyła Liwia Szymańska, któ-
ra brała udział we wszystkich 
imprezach, jakie odbywały się 
w tym sezonie na lodowisku.

Kolejna feryjna impreza dla 
dzieci już w piątek w hali spor-
towej przy ul. Kusocińskie-
go 2. Od godz. 10.00 trwał bę-
dzie się konkurs siłowy MOSiR 
STRONG CUP. Wśród konku-
rencji znajdą się skłony w przód 
na materacu z leżenia przodem, 
podciąganie na drążku, prze-
ciąganie liny, siłowanie się na 
rękę, rzut piłką lekarską.

W piątek, 30 stycznia, na 
zakończenie ferii wstęp na lo-
dowisko będzie bezpłatny w go-
dzinach 10.00-13.00. 

Liczne zabawy i konkursy 
na bezpłatnym lodowisku

Wernisaż malarstwa Sylwii Ca-
ban, artystki znanej nie tyl-
ko w Polsce, lecz także poza jej 
granicami odbył się w sobot-
ni wieczór 31 stycznia w Gale-
rii TRAKT, mieszczącej się w 
Miejskim Ośrodku Kultury w 
Chodakowie. 

Wernisaż, który otworzy-
li: Halina Pędziejewska, dyrek-
tor MOK oraz Przemko Sta-
chowski, kurator wystawy, 
tradycyjnie przebiegał w iście 
kawiarnianej atmosferze. Tym 
razem w chodakowskiej Ga-
lerii TRAKT zaprezentowano 
abstrakcyjne obrazy oraz gra-
fi ki Sylwii Caban. Artystka jest 
absolwentką warszawskiej ASP 
oraz Instytutu Sztuk Pięknych, 

UJK w Kielcach. Obrazy pani 
Sylwii były prezentowane m.in. 
w Parlamencie Europejskim 
oraz w wielu prestiżowych ga-
leriach w Polsce i zagranicą. So-
botni wernisaż zatytułowany 
„Nierzeczywistość odwzajem-
niona” skupił głównie ekspre-
syjne obrazy ukazujące formę 
człowieka i jego słabości. Eks-
pozycje zmuszają odbiorcę do 
skupienia się nad moralnością 
i ludzką egzystencją.  Sobotni 
wernisaż umilił recital uczest-
nika projektu „Sochaczew Roz-
śpiewany” Miłosza Wąsika. 
Wystawę malarstwa Sylwii Ca-
ban można oglądać w galerii 
TRAKT do 22 lutego.  (ka)

„Nierzeczywistość odwzajemniona” 
na obrazach Sylwii Caban 

Maciej Frankowski

Honorowy patronat nad impre-
zą objęła starosta sochaczewski 
Jolanta Gonta oraz burmistrz 
Sochaczewa Piotr Osiecki. Or-
ganizatorem rajdu było Mu-
zeum Ziemi Sochaczewskiej i 
Pola Bitwy nad Bzurą. To pod 
jego bramami przed godz. 
10.00 zebrali się pasjonaci histo-
rii, by wyruszyć do Borzymów-
ki. Najpierw jednak zwiedzi-
li stałą ekspozycję w muzeum 
„Nad Bzurą bez zmian - opo-
wieść o wojnie w okopach 1914-
15 r.”.

Na cmentarzu wojen-
nym, w miejscu gdzie prze-
biegał front, na którym przed 
wiekiem rozpylono gaz musz-
tardowy, uczestnicy rajdu za-
palili światła pamięci, po czym 
oddano salwę honorową w hoł-
dzie poległym. Potem piechu-
rzy wyruszyli w drogę. Nie-
zbędnym ekwipunkiem było 
ciepłe odzienie i wygodne ka-
masze, bowiem w rześkiej 
styczniowej aurze czekała ich 
do pokonania trasa o długości 
14 kilometrów. 

Każdy z rekonstruktorów 
mógł się przebrać w jakikolwiek 
mundur spośród wszystkich ar-

mii uczestniczących w Wielkiej 
Wojnie. Ramię w ramię w ko-
lumnie marszowej szli zatem 
wojacy z pagonami rosyjskimi, 
pruskimi, austrowęgierskimi i 
oczywiście Legionów Józefa Pił-
sudskiego. Warto przypomnieć, 
że podczas czterech lat I woj-
ny światowej w zaborczych ar-
miach walczyło 4 mln Polaków. 
W rajdzie wzięli udział człon-
kowie grup rekonstrukcyjnych 
m.in. z Olsztyna, Poznania, Ło-
dzi i Malborka. Nie zabrakło też 
gości z zagranicy - pasjonatów z 
Niemiec, Rosji i Francji.

Trasą Borzymówka – Oko-
py – Marysinek - Stara Sucha 
dotarli do Kozłowa Biskupiego. 
Tam, w Kościele Najświętszego 
Serca Pana Jezusa, dla wzmoc-
nienia czekały na nich specja-
ły kuchni polowej (gorąca gro-
chówka) i krótka prelekcja, o 
historii parafi i i architekturze 
kościoła, wygłoszona przez dr 
Agnieszkę Sławińską.

Druga część sobotniego 
wydarzenia odbyła się po połu-
dniu w kramnicach miejskich, 
gdzie miała miejsce konferencja 
popularno-naukowa „100 lecie 
frontu I wojny światowej nad 
Bzurą i Rawką”, którą poprowa-
dził Paweł Rozdżestwieński.

- Najistotniejsze jest to, że 
biorąc udział w dzisiejszym raj-
dzie zwróciliśmy uwagę na mo-
numentalny wymiar I wojny 
światowej, która rozpoczyna-
jąc XX wiek była zarazem zwia-
stunem wszystkich kolejnych 
nieszczęść ostatniego stulecia – 
mówił  Paweł Rozdżestwieński.

Jako pierwszy z kilkoma 
słowami do publiczności zwró-
cił się pisarz Michał Gołkow-
ski. Promował swoją najnow-
szą, czwartą, książkę „Stalowe 
Szczury – Błoto”. Jej akcja toczy 
się w okresie Wielkiej Wojny, 
która w wyobraźni sochaczew-
skiego prozaika fantasy wcale 
nie skończyła się w 1918 roku.

- Co ciekawe główny bo-
hater powieści, kapral Rein-
hardt, początkowo miał być 
komandorem niszczyciela mię-
dzygwiezdnego, jednak gdy 
stopniowo zaczęła się w mojej 
głowie kreować pełna charak-
terystyka tej postaci, postano-
wiłem umieścić ja w realiach 
Wielkiej Wojny – zdradzał 
drobne sekrety swojego warsz-
tatu Michał Gołkowski.

Po nim adiunkt muzeum 
Jakub Wojewoda cytował frag-
menty dzienników polskich 
żołnierzy walczących w oko-

pach I wojny, publikowane w 
1915 roku w New York Times. 
Były też krótkie wystąpienia za-
granicznych gości.

Miłym akcentem na koniec 
była degustacja chleba okopo-
wego. Przygotował go prze-
wodniczący Rady Miasta, jed-
nocześnie właściciel zakładu 
piekarskiego w Boryszewie - 
Sylwester Kaczmarek.

- Jest to oryginalna recep-
tura, którą wziąłem z archi-
walnego wydania „Ilustrowa-
nego Kuryera Codziennego” 
z 9 stycznia 1915 roku – tłu-
maczył Sylwester Kaczmarek. 
Skład chleba to 70 proc. mąki 
żytniej i 30 proc. mąki ziemnia-
czanej, plus do tego oczywiście 
sól, drożdże i zakwas. Trud-
no zrobić taki chleb, jedynym 
możliwym sposobem było wy-
konanie wypieku w foremkach 
– mówił Sylwester Kaczmarek.

Pieczywo choć smaczne i 
sycące, to ze względu na brak w 
jego składzie mąki pszennej, w 
większych ilościach jest nieak-
ceptowane przez żołądek prze-
ciętnego człowiekiem. Jednak 
zmęczenie uczestników rajdu 
wzięło górę i kilkanaście bo-
chenków chleba bardzo szybko 
zostało skonsumowanych.

100 lat minęło, 
pamięć pozostała
Ponad stu rekonstruktorów, w ostatnią 
sobotę, wzięło udział w III Pieszym 
Rajdzie „Szlakami Wielkiej Wojny nad 
Dolną Bzurą i Rawką”. Wydarzenie 
odbyło się w 100 rocznice pierwszego 
ataku gazowego na ziemiach polskich, 
który miał miejsce 31 stycznia 1915 roku 
w miejscowości Borzymówka.
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Przez dwa tygodnie w MBP w 
Sochaczewie trwały zajęcia 
dla dzieci w wieku 6-12 lat. 
Pierwszy tydzień obfi tował 
w zajęcia plastyczno języ-
kowe. Było m.in. tworzenie 
prac plastycznych w oparciu 
o tekst literacki Tove Jans-
son pt. „Zima Muminków”. 

Odbyła się wycieczka do so-
chaczewskiego muzeum, a 
Dzień Babci i Dziadka zor-
ganizowano wspólnie ze 
szkołą języków obcych He-

len Doron. Na najmłod-
szych czekało mnóstwo 
atrakcji przygotowanych w 

języku angielskim. Odbyły 
się także warsztaty tanecz-
no-rytmiczne pod okiem 

instruktora Moniki Osiec-
kiej-Jaworskiej. Równie bo-
gaty był program na kolejny 
tydzień ferii, który rozpo-
czął się warsztatami profi -
laktycznymi „Opowieści o 
przyjacielu z wyobraźni”, 
mającymi na celu uświado-
mienie, jakie konsekwencje 
wynikają z uzależnienia od 
gier komputerowych i Xbo-
xa oraz jak zapobiec temu, 
by świat wirtualny nie stał 
się jedynym przyjacielem 
dziecka. 

Kolejnego dnia naj-
młodsi uczestniczyli w za-
jęciach orgiami prowadzo-
nych przez Zofi ę Szydełko. Z 
papieru wyczarowały mię-
dzy innymi konika polnego, 
czapeczkę samuraja i toreb-
kę. W ramach ferii odbyło 
się też przedstawienie „Ma-
giczny miód” w wykonaniu 
warszawskiego teatru la-
lek Igraszka. Przedostatnie-
go dnia dzieci brały udział 
w zajęciach komiksowych 
„Rysuj i opowiadaj” prowa-

dzonych przez sochaczew-
skiego rysownika komik-
sów Łukasza Kucińskiego. 

Ostatni dzień ferii zakoń-
czyły zajęcia plastyczno-edu-
kacyjne. Były przyrodnicze 
zabawy i zgadywanki. Dzie-
ci próbowały odpowiedzieć 
na pytania otaczającego nas 
świata np. dlaczego drzewa 
mają liście oraz jak wytwa-
rzany jest prąd. Na koniec 
wykonały „strażnika ener-
gii”. (Ka) 

Przyrodnicze zgadywanki na zakończenie ferii w Miejskiej Bibliotece Publicznej 

Maciej Frankowski

- Z początkiem tego roku 
złożyłem wypowiedzenie z 
pracy. Formalnie dyrekto-
rem będę jeszcze do końca 
marca. Od 1 kwietnia ktoś 
powinien objąć po mnie to 
stanowisko. Mam już 74 lata. 
Z sochaczewskim muzeum 
byłem związany przez po-
nad połowę swojego życia. 
Nadszedł czas ma zasłużo-
ny odpoczynek – powiedział 
nam Maciej Wojewoda.

I rzeczywiście, to ko-
niec pewnego rozdziału w 
historii najstarszego socha-
czewskiego muzeum. Maciej 
Wojewoda był do tej pory 
pierwszym i jedynym dy-
rektorem placówki przez po-
nad 40 lat jej istnienia. Był 
jej pomysłodawcą i współ-
założycielem. Od 1974 roku 
wzbogacał zbiory muzeum, 
organizował różne wyda-
rzenia i przede wszystkim 
pielęgnował naszą lokalna 
historię, by uchronić ją od 
zapomnienia.

Przez wiele lat prowadził 
liczne badania i penetracje 
pola bitwy. W efekcie swo-
ich poszukiwań pozyskał i 
przekazał ponad 800 eks-
ponatów do zbiorów prowa-

dzonej przez niego placówki. 
Tak wielka liczba znalezisk 
była możliwa dzięki licznym 
kontaktom dyrektora z lud-
nością okolicznych miejsco-
wości. Sochaczewskie mu-
zeum dzięki jego staraniom, 
jako jedyne w Polsce posiada 
w swoich zbiorach najwięk-
szą liczbę unikatowych eks-
ponatów związanych z Bitwą 
nad Bzurą. 

- Zawsze będę to po-
wtarzał. Maciej Wojewoda 
to człowiek, który w sensie 
materialnym w żaden spo-
sób nie dorobił się na Mu-
zeum Ziemi Sochaczewskiej. 
Wszystkie przedmioty, które 
wykopał przez ponad 30 lat 
przekazał jako dar dla mu-
zeum. Gdyby chciał te rze-
czy zachować dla siebie lub 
gdziekolwiek sprzedać, to 
byłby w tym momencie bar-
dzo bogatym prywatnym 
kolekcjonerem – powiedział 
nam Paweł Rozdżestwień-
ski.

Dzięki jego dociekli-
wym badaniom udokumen-
towano nieznane epizody 
z obrony Sochaczewa pod-
czas kampanii wrześnio-
wej 1939 roku, co pozwoliło 
wydać publikację „Socha-
czew we wrześniu 1939 r.”. 

Ponadto Maciej Wojewoda 
jest współautorem informa-
torów: „Żołnierze AK Ci-
chociemni na Ziemi Socha-
czewskiej”, „Muzeum Ziemi 
wydarte”, „Trakt Pamięci 
Bohaterów Bitwy nad Bzurą 
1939 – obrona Sochaczewa”, 
„Trakt Pamięci Bohaterów 
Bitwy nad Bzurą 1939 r. – 
Gmina Młodzieszyn”. Wie-
lokrotnie również na łamach 
prasy zagranicznej publiko-
wał materiały historyczne 
oraz często w roli eksperta 
brał udział w audycjach tele-
wizyjnych i radiowych. 

Podczas wieloletniej pra-
cy zebrał i utworzył „Archi-

wum Pamięci o Bitwie nad 
Bzurą”, które ewidencjonuje 
informacje o poległych żoł-
nierzach w kampanii wrze-
śniowej 1939 roku, co po-
zwoliło wielu rodzinom 
zmarłych ustalić miejsce ich 
pochówku.

Za swoje działania był 
wielokrotnie nagradza-
ny, m.in. Krzyżem Kawa-
lerskim Orderu Odrodze-
nia Polski, Złotym Krzyżem 
Zasługi, Medalem „Pro Me-
moria”, Odznaką Honorowa 
i Medalem Pamiątkowym 
„Kustosza Tradycji Chwały 
i Sławy Oręża Polskiego”. W 
czerwcu 2013 roku na wnio-

sek burmistrza Osieckiego 
Rada Miasta nadała mu ty-
tuł Honorowego Obywate-
la Miasta Sochaczew. Dzięki 
jego długoletniej pracy Mu-
zeum Ziemi Sochaczewskiej 
zdobyło uznanie również 
poza granicami Sochacze-
wa. Jest ono dzisiaj jednym 
z najważniejszych punktów 
na kulturalnej i turystycz-
nej mapie naszego miasta.

Obecnie obowiązki dy-
rektora muzeum pełni Beata 
Tarka. W najbliższym czasie 
Urząd Miejski najprawdopo-
dobniej ogłosi konkurs na 
stanowisko nowego dyrekto-
ra placówki. Czas na kolejny 

rozdział w historii Muzeum 
Ziemi Sochaczewskiej i Pola 
Bitwy nad Bzurą.

- Jako mieszkańcy So-
chaczewa powinniśmy zro-
bić wszystko, żeby już na 
emeryturze pan Maciej 
Wojewoda, jako zasłużony 
mieszkaniec miasta, czuł 
się człowiekiem potrzeb-
nym. W oparciu o jego 
doświadczenie warto by 
stworzyć jakąś, nazwijmy 
ją roboczo, Radę Starców 
działająca przy muzeum, 
tak aby kontynuować dal-
szy rozwój placówki – pro-
ponuje Paweł Rozdże-
stwieński.

Wojewoda na emeryturze
Maciej Wojewoda, wieloletni dyrektor 
i współzałożyciel Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą, 
przechodzi na zasłużoną emeryturę. 
Urząd Miasta powinien niebawem 
ogłosić konkurs na stanowisko 
dyrektora placówki.

Maciej Wojewoda odbiera tytuł „Honorowego Obywatela Miasta”

FO
T.

 K
AT

AR
ZY

N
A 

ŁA
ŻE

W
SK

A



3 lutego 2015  nr 5 (1220)12
SOCHACZEWSKA

ZDROWIE

Sebastian Stępień

O to, czym właściwie jest 
słynna tabletka „dzień po”, 
spytaliśmy dr. Wojciecha 
Jalowskiego, ginekologa.

- Tabletka opiera się 
na dużej dawce gestagenu 
– mówi doktor Jalowski. - 
Nie jest to żaden rewolu-
cyjny wynalazek. Specyfi k 
dostępny jest w aptekach 
od lat, tylko że do tej pory 
sprzedawany był tylko na 
receptę. Co prawda jego po-
toczna nazwa to „tabletka 
dzień po”, ale tak naprawdę 
skuteczny jest do trzech dni 
od stosunku. Przez kolejne 
dwa dni jego skuteczność 
wynosi około 50 proc. W 
przypadku tej tabletki nie 
można mówić o leku wcze-
snoporonnym. Sprzedaż ta-

kich leków jest w Polsce za-
kazana, dlatego, gdyby była 
to tabletka wczesnoporon-
na, nigdy wcześniej nie by-
łaby dostępna na receptę. O 
poronieniu możemy mówić 
dopiero, gdy dojdzie do za-
gnieżdżenia się zapłodnio-

nej komórki jajowej w maci-
cy. Natomiast my mówimy  
o preparacie, który ma za-
pobiegać temu zagnieżdże-
niu.

Kościół
jest przeciw
Innego zdania jest Episko-
pat Polski. W opublikowa-
nym stanowisku Zespołu 
Ekspertów ds. Bioetycznych 
Konferencji Episkopatu Pol-
ski przytaczane są argu-
menty, mające świadczyć, że 
pigułka ma za zadanie do-
prowadzić do poronienia. 
Dowiadujemy się również, 
że jej stosowanie jest grze-
chem ciężkim, ale nie bę-
dzie prowadziło do eksko-
muniki: 

„W perspektywie zasad 
życia chrześcijańskiego, 
stosowanie przez konkret-
ną osobę tzw. antykon-
cepcji doraźnej skutku-
je zaciągnięciem przez nią 
poważnej winy moralnej w 
postaci grzechu ciężkiego. 
W ocenie tego postępowa-
nia nie można wskazywać 
na perspektywę ekskomu-
niki z mocy prawa, bowiem 
do jej zaistnienia koniecz-
na jest pewność obiektyw-
nie stwierdzalnego skutku. 
Tymczasem, w przypad-
ku pigułki postkoitalnej, 
mamy do czynienia z nie-
wątpliwą intencją przeciw-
działania urodzeniu dziec-
ka, jednak ze względu na 
brak pewności zapłodnie-

nia i poronienia, warunki 
te nie są spełnione” – piszą 
biskupi.

W Sochaczewie 
jeszcze nie ma
Zadzwoniliśmy do 14 ap-
tek z terenu miasta z pyta-
niem o dostępność pigułki 
„po”. Jak się okazuje, tema-
tyka jest dobrze znana so-
chaczewskim farmaceutom, 
jednak nie zaprzątają sobie 
nią głowy. 

- Słyszałam o sprawie, 
ale naprawdę mam większe 
problemy na głowie – po-
wiedziała nam jedna z ap-
tekarek. - Czekam na roz-
porządzenie ministerstwa. 
Jeśli lek będzie fi gurował 
jako sprzedawany bez re-

cepty, oczywiście będę 
sprzedawała go bez recep-
ty. To nie jest kwestia moje-
go sumienia, tylko sumienia 
kupującego.

Jak się okazuje, opisy-
wany środek jest w naszym 
mieście regularnie nabywa-
ny na receptę. Dowiedzie-
liśmy się o tylko jednym 
przypadku, kiedy zapyta-
no o możliwość kupienia go 
bez recepty.

- O tę pigułkę bez recep-
ty zapytała mnie młoda ko-
bieta – relacjonuje farma-
ceutka. - Wyjaśniłam jej, że 
na dziś musi udać się naj-
pierw do ginekologa i to 
była cała rozmowa.

Kwestie zdrowotne
Doktor Jalowski zazna-
cza, że preparat jest bez-
pieczny i kiedy jego zaży-
wanie podlega regulacjom, 
nie zachodzi ryzyko utra-
ty zdrowia. Jednak nie jest 
zwolennikiem ogólnej jego 
dostępności.

- Nie były oczywiście 
prowadzone badania odno-
śnie skutków przedawko-
wania, jednak zbyt częste 
zażywanie może prowa-
dzić do zaburzenia cyklu u 
kobiety – powiedział nam 
Wojciech Jalowski.

Ulotka dołączona do ta-
bletki mówi o możliwości 
wystąpienia mdłości, bole-
sności i wrażliwości piersi, 

bólów głowy, bólów podob-
nych do menstruacyjnych.

Tylko dlaczego 
mogą kupić ją dzieci
Jeśli decyzja Komisji Euro-
pejskiej miałaby być bez-
względnie respektowana, to 
już dziś, nawet dziesięciola-
tek, ma możliwość nabycia 
bomby hormonalnej. Zapo-
rą dla tego typu sytuacji ma 
być co prawda cena prepa-
ratu sprzedawanego bez re-
cepty – ponad 130 złotych, 
jednak sprawa wzbudza 
kontrowersje.

- Jako farmaceuta nie 
mam żadnych uprawnień 
do legitymowania klientów 
- powiedziano nam w jed-
nej z sochaczewskich ap-
tek. - Sama na pewno nie 
sprzedałabym tego środ-
ka dziesięciolatce, jednak 
zdarzają się trzynastolatki 
nad wiek rozwinięte. Mi-
nisterstwo planuje wpro-
wadzenie ograniczenia do-
stępności dla osób poniżej 
piętnastego roku życia. Jed-
nak tak jak mówiłam, kto 
ma weryfi kować wiek ku-
pującego? Regulacja wyda-
je się na pierwszy rzut oka 
ukłonem w stronę prawa 
kobiet do samostanowienia 
o sobie. Mam tylko wraże-
nie, że przy okazji nikt nie 
pomyślał o możliwych kon-
sekwencjach.

Zamieszanie wokół „pigułki po”
W połowie stycznia, po wypowiedzi: „Tabletka dzień po będzie w Polsce bez recepty. Taką decyzję podjęła Komisja 
Europejska, więc my musimy się do tego dostosować”, której udzielił, „Gazecie Wyborczej” rzecznik Ministerstwa 
Zdrowia Krzysztof Bąk, zaczęło się zamieszanie. Do dziś nie wiadomo właściwie, czy sporna pigułka może być 
sprzedawana bez recepty i na jakich zasadach. Przeciwny sprzedaży bez recepty jest nie tylko kościół, ale też wielu lekarzy.
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Jeśli decyzja Komi-
sji Europejskiej miała-
by być bezwzględnie 
respektowana, to już 
dziś nawet dziesięcio-
latek ma w świetle pra-
wa możliwość nabycia 
bomby hormonalnej.

Rozpoczyna się nabór do 
programu edukacyjnego 
„Mother Impact Lab. De-
sign your balanced career 
path.” 

Zaplanowane przez Fun-
dację G10 przy wsparciu 
SAP Polska warsztaty mają 
na celu wspieranie przed-
siębiorczości i postaw pro-
aktywnych wśród mam 
będących na urlopach ma-
cierzyńskich i wychowaw-

czych. Pierwsze spotkanie 
zaplanowane jest na 13 lute-
go 2015. 

W odpowiedzi na po-
trzeby matek małych dzieci 
Fundacja G10 i SAP Polska 
proponują udział w kom-
pleksowym programie edu-
kacyjnym, składającym się 
z trzech części:  warszta-
ty „Proaktywne-Kreatyw-
ne”, wsparcie indywidualne: 
„Mentoring korporacyjny“, 
networking i praca nad kon-

cepcją własnej ścieżki roz-
woju zawodowego 

Organizatorzy promu-
ją proaktywne podejście do 
zmian w karierze i pomaga-
ją kobietom w wypracowa-
niu projektu własnej ścież-
ki rozwoju zawodowego. 
Program oferuje nowator-
skie warsztaty, na których 
rozwijana będzie kreatyw-
ność w oparciu o metodolo-
gię design thinking, uczest-
niczki pracować będą nad 

modelami biznesowymi, 
jak i prezentacją własnych 
pomysłów, poznają teorie 
zmian, techniki sprzedażo-
we i metody pracy projek-
towej. 

Cały proces będzie 
wspierany przez mentorów 
i mentorki z SAP Polska z 
dużym doświadczeniem za-
wodowym. Mamy poszuku-
jące określonych informa-
cji i wsparcia znajdą się pod 
mentorską opieką, co m.in.  

ułatwi im aktualizacją pro-
fi lu zawodowego i zapla-
nowanie rozwoju zawodo-
wego. Osoby, które wezmą 
udział w programie, będą 
mogły rzeczywiście wymie-
niać doświadczenia i budo-
wać sieć wsparcia dla swoich 
dalszych planów i działań.  

Aktualne informacje o 
projekcie: https://www.fa-
cebook.com/MotherImpac-
tLab?ref=hl 

Kontakt
Fundacja G10: https://

www.facebook.com/funda-
cjaG10, http://miastomamy.
wix.com/fundacjag10 

SAP Polska: http://www.
sap.com/poland 

Kontakt do koordyna-
torki programu: Karolina 
Dorożała, miastomamy@
gmail.com, 660 75 56 77 

Laboratorium przedsiębiorczości dla mam już rusza
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BLISKO LUDZI

Monika Gadzińska

Dorywcze zatrudnienia, ro-
boty publiczne, które po-
mógł zorganizować wójt 
gminy, w której mieszka 
Ewa, to wszystko zbyt mało. 
Jej potrzebna jest stała pra-
ca, najlepiej niezbyt odległa 
od miejsca zamieszkania, 
bo sama jedna wychowuje 
Zuzię. 

Dwuosobowa rodzina
Zuzia ma niespełna 7 lat, ale 
zna swoją sytuację. Wie, że 
Beata ją urodziła – nazywa 
ją mamusią. Mamą nazywa 
babcię Ewę, która de facto wy-
chowuje ją od samego począt-
ku. 

Taty ani tatusia nie ma. 
Dziadek, który pełniłby za-
pewne rolę taty, umarł kil-
ka lat przed narodzinami 
dziewczynki, tatuś biologicz-
ny zniknął z horyzontu, kiedy 
dowiedział się o ciąży Beaty.

Zuzia i Ewa tworzą bardzo 
zgrany, oddany sobie duet. 
Prawdziwą, kochającą rodzi-
nę. Zuzia chodzi do pierwszej 
klasy, lubi się uczyć, pięknie 
pisze i rysuje.

Postanowienie 
sądu
Imię nadały jej pielęgniarki w 
szpitalu w Głownie, gdzie uro-
dziła się 23 września 2007. Była 
malutka, drobniutka, a jej mło-
dziutka matka nieco zagubio-
na, chociaż miała ogromne 
wsparcie w rodzinie. Kiedy Zu-
zia znalazła się już w domu, to 
głównie babcia się nią zajmo-
wała. Podejmowanie decyzji  w 
sprawach dotyczących nielet-
nich należy do ich opiekunów 
prawnych. Niejako z automa-
tu są nimi na ogół rodzice. Cza-
sem jednak, z różnych powo-
dów, inna osoba z rodziny ich 
zastępuje. Tak też stało się i w 
tym przypadku. Babcia wystą-
piła o ustanowienie jej opieku-
nem prawnym wnuczki. Rok 
później złożyła wniosek, by stać 
się rodziną zastępczą dla Zuzi. 
Nie do końca wiadomo, czemu 
został on przez sąd odrzucony.

Ewa zdecydowała się po-
nownie wystąpić do sądu o 
ustanowienie jej rodziną za-
stępczą. Dnia 25 marca 2010 
roku Wydział Rodzinny i 
Nieletnich Sądu Rejonowe-
go w Sochaczewie wydał 
postanowienie o ogranicze-
niu władzy rodzicielskiej 
Beacie (matce biologicznej) 
i umieszczeniu małoletniej 
Zuzanny w rodzinie zastęp-
czej, którą stała się formal-
nie  Ewa. De facto tworzy-
ły one rodzinę już od dwóch 
lat, jednak teraz stało się za-
dość formalnościom.

Na zlecenie sądu Ro-
dzinny Ośrodek Diagno-
s t ycz no -Konsu lt ac y jny 
przeprowadził badanie  z 
udziałem Beaty, Ewy i Zu-
zanny. Z obserwacji psy-
chologicznej dziecka wyni-
kało, że jest ono związane 
emocjonalnie  z babcią, wy-
raźnie ją preferuje, do niej 
zwraca się z rozmaitymi 
potrzebami czy pytaniami. 
Ewa została opisana jako 
osoba związana uczucio-
wo z wnuczką od samych 
wnuczki narodzin. Zuzia 
jest emocjonalnie związa-
na z babcią, do której mówi  
„mamo”. Dziewczynka wy-
różnia ją ze swego otocze-
nia, traktuje, jak bezpieczne 
schronienie.

Zna co prawda Beatę, 
wie, że ta ją urodziła, nazy-
wa mamusią, ale zachowuje 
dystans.

Ewa jest babcią, ale i 
matką zastępczą, nawet 
więcej. 

Często niestety, zda-
rza się, że ojciec czy mat-
ka nie poczuwa się do obo-
wiązku alimentacyjnego. 
Problem stanowi ściągnię-
cie należności, gdy dłużnik 
nie posiada stałego źródła 
utrzymania lub manipuluje 
faktami tego dotyczącymi. 
Wówczas do akcji wkracza 
komornik sądowy, które-
go zadaniem jest ściągnię-
cie należności. Tak zwana 
egzekucja komornicza ma 
doprowadzić do tego, by 

zobowiązana osoba spła-
ciła zaległości i zaczęła re-
gulować je na bieżąco. Je-
śli egzekucja komornicza 
nie odnosi skutku, wówczas 
wierzyciel występuje o wy-
płatę należnych świadczeń z 
funduszu alimentacyjnego.

W przypadku Zuzi jest 
z tym problem. Biologiczny 
ojciec został zobowiązany 
do płacenia 400 zł miesięcz-
nie. Jak dotąd niewiele  z 
tego wynika. Co prawda ko-
mornik odkrył ostatnio nie-
ruchomość do niego nale-
żącą, ale nie wystąpił do tej 

pory o jej licytację. A czas 
płynie, Zuzia potrzebuje 
tych pieniędzy, dziewczyn-
ka rośnie, chodzi do szkoły.

Niespełna 950 złotych, 
które otrzymuje dziec-
ko wychowywane w rodzi-
nie zastępczej, nie zaspoka-
ja wszystkich jego potrzeb. 
Dochody ze sporadycznych 
zajęć Ewy, niewiele dodają 
do domowego budżetu.

Adopcja
Zuzia ma kochającą rodzi-
nę, dom z własnym poko-
jem, zabawki. Ma to, co 
wiele dzieci w innych rodzi-
nach, a może nawet więcej. 
Jednak Ewa bardzo chciała-
by sprawę uregulować for-
malnie, nie tylko po to, by 
sytuacja dziewczynki była 
absolutnie jednoznaczna. 
Bardzo ważne jest też to, by 
ani teraz, ani w przyszłości 
nikt nie dywagował nad ro-
dzinną sytuacją Zuzi. 

W sytuacji Zuzi najlep-
szym rozwiązaniem jest ad-
opcja. Ewa od urodzenia 
dziewczynki jest jej najlep-
szą matką. 

– Niektórzy mówią, że 
jak dostaję pieniądze na Zu-
zię, to czego jeszcze chcę. 
To nie jest tak, że mi z tym 
wygodnie. Staram się zaro-
bić choć parę groszy gdzie 
się da. Miałam też możli-
wość przepracowania kil-
ku miesięcy w ramach robót 
publicznych, ale to wszyst-
ko nie to. Byłam wtedy co 
prawda spokojniejsza o nasz 
byt. Te państwowe pienią-
dze to przecież są Zuzi, a nie 
moje. Musimy też  z czegoś 
żyć, ogrzać dom i tak dalej. 
Wolałabym mieć stałą pra-
cę, żeby formalnie adopto-
wać małą – tłumaczy Ewa 
i dodaje, że chciałaby mieć 
jasność sytuacji dziecka na 
teraz i na przyszłość. – Nie-
dawno dowiedziałam się, że 

w wielu przypadkach do de-
cydowania o Zuzi, koniecz-
na jest mimo wszystko zgo-
da jej matki biologicznej. Co 
z tego, że ja ją wychowuję?

Ewa rozmawia spokoj-
nie, chociaż bardzo długo 
musiałam ją namawiać na 
tak szczerą rozmowę. Lekko 
jej nie jest. Nie ma pienię-
dzy, nie ma pracy, musia-
ła sprzedać za grosze leciwy 
samochód. Cały czas jednak 
ufa, że wreszcie los się do 
nich uśmiechnie, że znaj-
dzie zatrudnienie i adoptu-
je Zuzię.

Od redakcji:
Jeśli ktoś mógłby i 

chciałby w jakikolwiek spo-
sób pomóc Ewie i Zuzi, 
może to uczynić za pośred-
nictwem autorki powyż-
szego tekstu, dzwoniąc pod 
numer telefonu 664-194-370 
lub pisząc na adres mailowy 
monika.gadzinska@onet.eu

Pani Ewa i jej wnuczka Zuzia, dla której babcia w świetle prawa jest dziś "rodziną zastępczą". 

Zuzia ma mamę i mamusię
Ewa ma wnuczkę, dla której stanowi rodzinę zastępczą. Lepiej jednak by było, gdyby mogła ją w majestacie prawa 
adoptować. Powodów ku temu jest wiele, a główna przeszkoda jedna, ale za to poważna. Ewa powinna mieć stałą pracę, 
a z tym jest problem. 

Tatusia nie ma. Dzia-
dek, który pełniłby za-
pewne rolę taty, umarł 
kilka lat przed narodzi-
nami dziewczynki, ta-
tuś biologiczny zniknął 
z horyzontu, kiedy do-
wiedział się o ciąży Be-
aty.
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USŁUGI
 Vertal
- żaluzje  
- werticale
-rolety materiałowe
-rolety antywłamanio-
we, moskitiery.
Producent, 
montaż, VAT, 
tel. 602-736-692, 
604-911-792.

ZS-1

 Złomowanie pojazdów, 
zaświadczenia, odbiór, 
gotówka, 
tel. 46 861-94-66.

ZS-2

 „VIDEOCOLOR” 
WIDEOFILMOWANIE, 
HD, FOTOGRAFO-
WANIE, WESELA, 
PLENERY, 
TEL. 501-350-075.

ZS-3 B,D

 Usługi hydrauliczne 
kompleksowo. 
Nowoczesne 
technologie, 
przyłącza wodno-
-kanalizacyjne, 
wykopy mini koparką. 
Konkurencyjne ceny. 
Zapraszam 
- Zakład  Instalacji 
Sanitarnych,
tel. 601-154-847.

ZS-8

 Pranie dywanów
 i tapicerek, 
tel. 608-582-751, 
46 863-57-55.

ZS-9 B,R

 ROLETY, ŻALUZJE, 
VERTICALE, 
MOSKITIERY, 
MARKIZY, 
REFLEKSOLE. 
DARMAR 
Sochaczew, 
ul. Kochanowskiego 60 
(„Merkury”). 
Największy wybór! 
Najniższe ceny! 
www.darmar-sochaczew.pl 
tel. 46 862-86-07, 
602-459-904.

ZS-13

 Usługi hydrauliczne, 
tel. 662-480-962.

ZS-27 R

 Produkcja ogrodzeń 
betonowych i kręgów, 
montaż ogrodzeń, 
tel. 602-237-335.

ZS-28

 Wywóz szamba,
 tel. 606-374-093.

ZS-38

 Cyklinowanie montaż 
parkietu, schodów, 
tel. 729-547-566.

ZS-42

 Glazura, terakota, 
malowanie, remonty, 
tel. 507-966-469.

ZS-43

 Docieplenia budynków, 
tel. 604-166-988.

ZS-54

 Glazura, terakota, 
kominki, wykończenie 
wnętrz, cyklinowanie, 
parkiety - klinkiery,
tel. 604-166-988.

ZS-55

 Docieplenia
budynków, 
tel. 603-980-459.

ZS-56

 Wykończenia wnętrz 
od A do Z, 
cyklinowanie, parkiety, 
kominki, 
tel. 603-980-459.

ZS-57

 Wylewki agregatem, 
tel. 509-038-623.

ZS-58

 Wylewki betonowe, 
tel. 511-440-509.

ZS-59

 AGD, lodówki, 
tel. 601-344-139.

ZS-72

 Glazura terakota, 
remonty, 
tel. 602-670-035.

ZS-75

 Rozdrabnianie gałęzi 
rębakiem, wycinka 
zakrzaczeń, 
tel. 667-732-751.

ZS-76

 Budowa domów 
jednorodzinnych 
i obiektów 
„TOM-BUD”, 
tel. 604-635-520.

ZS-91

 Gipsowanie, 
malowanie, 
tel. 696-091-786.

ZS-98

NIERUCHOMOŚCI
 Kwatery pracownicze, 
tel. 602-762-527, 
606-989-590.

ZS-14 B

 Sprzedam 
mieszkanie, 36 m2, 
2 pokoje, 2 piętro, 
centrum, 
tel. 609-765-289.

ZS-60

 Sprzedam
magazyn 
o pow. 250 m2, 
na działce 
o pow. 380 m2, 
Sochaczew, 
ul. Spartańska, 
tel. 517-370-842.

ZS-61

 M-3 do wynajęcia, 
tel. 795-242-871.

ZS-85

 Działki budowlane 
(media) blisko PKP 
Kornelin, 
tel. 788-236-586.

ZS-86

 Sprzedam dom 
w stanie surowym 
pow. 200 m2, 
Sochaczew-Rozlazłów, 
tel. 604-635-520.

ZS-92

 Sprzedam ziemię 
2,5 ha, plus prąd 
i woda, gmina Iłów, 
Olunin,
tel. 504-438-504.

ZS-93

 Sprzedam działki 
Kuznocin - Sochaczew, 
tel. 609-261-389.

ZS-97

 Sprzedam mieszkanie 
44,44 m2, 3,5 piętra, 
przy ul. Staszica 52a, 
tel. 503-048-486.

ZS-100

 Do wynajęcia pomiesz-
czenia biurowe, parter, 
80 m2 lub 40 m2 oraz 
warsztatowe około 
220-250 m2 + miejsca 
postoju dla TIR, przy 
ul. Spartańskiej 19, 
tel. 602-276-181.

ZS-109

 Kawalerka 
do wynajęcia, 
tel. 784-808-649.

ZS-119

 Magazyn 100 m2 
z placem w centrum 
Sochaczewa tanio 
do wynajęcia, 
tel. 604-970-401.

ZS-121

 Sprzedam działki rolno-
-budowlane Janów 
Ruszki, jedna działka 
zalesiona, teren działek 
uzbrojony, 
tel. 501-236-928.

ZS-122

 Sprzedam mieszkanie 
50 m2, I piętro, lodżia, 
ul. Grunwaldzka, 
tel. 46 862 30 63 
(w godz. 17-20).

ZS-124  

 Sprzedam nierucho-
mość o pow. 1405 m2 
w Niepokalanowie, 
ul M. Kolbe 72, 
tel. 602-512-510.

ZS-130 

 Do wynajęcia lokal 
20 m2 w centrum 
Sochaczewa, ładny, 
zadbany, na biuro, 
gabinet, punkt usługo-
wy. Zapraszam. 
tel. 601-980-886.

ZS-131

OGŁOSZENIA

DROBNE

 UKŁADANIE 
KOSTKI BRUKOWEJ

 WYNAJEM 
MASZYN 

DO UKŁADANIA


604 66 55 92
668 80 81 89
(46) 863 38 16

Instalacje
elektryczne

 usuwanie awarii 

 domy 

jednorodzinne i obiekty.

Tanio i solidnie 
tel. 534304308

ZS-24

Instalacje 
hydrauliczne

 kotłownie c.o., 
usuwanie awarii: domy 

jednorodzinne i obiekty. 

Tanio i solidnie 

tel. 534-304-308
ZS-25

Twoje ogłoszenie w „Ziemi” przeczyta 
wiele tysięcy osób w mieście i powiecie

„Ziemia Sochaczewska” to najstarsza 

i najpopularniejsza gazeta

 na naszym prasowym rynku

Nie wierzysz? Zapytaj w kiosku!
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 Do wynajęcia lokal 
handlowy, centrum, 
tel. 515-340-481.

ZS-134

 Do wynajęcia pokój 
z kuchnią, 
tel. 572-623-320.

ZS-135

ZDROWIE
 Centrum Stomatolo-
giczne „Eldent”, 
ul. 15 Sierpnia 1, 
862-50-61, 
pon.-pt. 9-19, 
sob. 9-12. Ortodoncja, 
protetyka estetyczna, 
chirurgia 
stomatologiczna. 
Pełny zakres usług. 

ZS-4

 Lekarz specjalista 
dermatolog Ewa 
Brochocka-Zegadło. 
Gabinet prywatny 
Sochaczew, 
ul. Trojanowska 20, 
Tel. 691-513-051.

ZS-10 B

 Pensjonat „Pod 
Wierzbami” w Ładach, 
k/Iłowa zaprasza na 
turnusy rehabilitacyjne 
i leczenie poszpitalne 
pod opieką kardiologa. 
Możliwość dofi nan-
sowania z PFRON-u 
www.podwierzbami.com, 
tel. 24 277-40-71 
601-803-830.

ZS-16

 Prywatny 
Gabinet Psycho-
logiczny - Joanna 
Rojek. Psycholog. 
Certyfi kowany psycho-
terapeuta. Diagnoza 
psychologiczna, 
psychoterapia - dorośli, 
młodzież, dzieci. 
Zapisy pod nr. 
tel. 608-349-658. 
Sochaczew, 
ul. Wąska 7.

ZS-17

 Zofi a Andronik-
-Jalowska lekarz 
specjalista chorób 
płuc. Gabinet prywatny. 
MEDICUS, Sochaczew, 
ul. Medyczna 6 (koło 
szpitala), 
poniedziałki od 16.00, 
tel. 605-551-623.

ZS-50 R

PRACA
 Zatrudnię do elewacji 
dociepleń budynków, 
tel. 511-741-661.

ZS-120

 Szukam asystenta/
nauczyciela wspoma-
gającego dla dziecka 
z orzeczeniem, na 
terenie przedszkola. 
Mile widziane wy-
kształcenie kierunkowe 
(pedagog specjalny)
tel. 660-538-873

ZS-136

NAUKA
 Angielski 
tel. 606-442-736.

ZS-96

FINANSE
 Chwilówki z dojazdem 
do klienta, 
tel. 515-644-979.

ZS-95

MOTORYZACJA
 AUTOZŁOMOWANIE: 
przyjmiemy każdy 
samochód, bezpłatny 
odbiór z miejsca 
postoju, zaświadczenia 
do wydziału komunika-
cji od ręki, 
tel. 602-707-332.

ZS-102

 Sprzedam Renault 
Master Max, stan 
bardzo dobry, pilne, 
tel. 602-370-470.

ZS-133

RÓŻNE
 Sprzedam wózek 
widłowy RAK, 
tel. 501-236-928.

ZS-123

OGŁOSZENIA

Kupon dla szukających pracy
Imię: ....................................................................................................
Nazwisko: ..........................................................................................
Treść: ..................................................................................................
...............................................................................................................
Tel:........................................................................................................

LARYNGOLOG
ALERGOLOG

Dr hab. n. med. 
Andrzej Wojdas

■ Konsultacje i porady
■ Badania endoskopowe
    krtani, nosa i zatok
■ Tympanometria
■ Echografia zatok
■ Testy i odczulanie alergii
■ Spirometria

Sochaczew
ul. Żeromskiego 41 A lok. 22

(NZOZ ,,Almed” I piętro)

Przyjęcia
we wtorki i piątki 17 - 20.

Zapisy

46 862-88-92, 
501-44-03-22

KOMPLEKSOWA 
REHABILITACJA 

MEDYCZNA
Sławomir Wojdas

 usprawnianie funkcjonalne 
   metoda PNF
 rehabilitacja neurologiczna 
   i ortopedyczna
 terapia manualna
 masaż leczniczy 
   (segmentalny)
 rozciąganie 
   i autorozciąganie mięśni
 gimnastyka korekcyjna
 Kinesiotaping 
   oraz plastrowanie sztywne

Dojazd do domu
Sochaczew i okolice

Kontakt:

tel. 536-965-706

NZOZ Przychodnia Specjalistyczna

świadczenia również 
w ramach NFZ 
w Poradniach

● Okulistyczna,
   badanie pola widzenia
● Laryngologiczna, 
   badanie słuchu
● Ginekologiczna,
   leczenie nadżerek,
   cytologia, wkładki
● Urologiczna, urofl ometria
● Dermatologiczna,
   badanie i leczenie znamion

oraz pozostałe w Poradniach:
● Ortopedyczna, USG
● Kardiologiczna,
   EKG, ECHO
● Alergologiczna, testy,
   spirometria, 
● USG - Doppler,
   jamy brzusznej,
   tarczycy, węzłów chłonnych,
   urologiczne,
   ginekologiczne,
   ECHO serca, ortopedyczne
● Reumatologiczna
● Gastrologiczna
● Neurologiczna
● Endokrynologiczna
● Diabetologiczna
● Chirurgia ogólna
   i naczyniowa

Ul. Piłsudskiego 16/2A 
(budynek 

JW. Construction)
Rejestracja: 

46 880-70-70 
lub 46 880-70-71

508-351-528

Giełda Pracy
Powiatowy Urząd Pracy w Sochaczewie 

(tel. 46 862-33-93 w. 148 i 149)

 rozliczenia roczne - PIT

 księgowość fundacji i stowarzyszeń
 rozliczenie płacowe i ZUS
 doradztwo podatkowe
 wyliczenie zwrotu VAT
 od materiałów budowlanych

pn - pt      8-19
sob    12-19

Nauczyciel edukacji wczesnoszkolnej, doradca klien-
ta, telemarketer, pracownik garmażu, pomoc kuchenna, 
kasjer-bufetowa, pracownik restauracji, fryzjer, operator 
maszyn, pracownik ochrony, pracownik linii produkcyj-
nej, operator wózka widłowego, operator linii montażowej, 
sprzątaczka, mistrz produkcji-ciastowy, kierowca z prawem 
jazdy kat. C+E, magazynier.

OFERTY PRACY EURES
AUSTRIA -  elektroinstalator, fryzjer damsko - męski, 

kucharz-kucharka, kelner-kelnerka, monter instalacji ga-
zowej i sanitarnej, malarz budowlany pokojowy, kamie-
niarz, cieśla, cieśla szalunkowy, dekarz. HISZPANIA - ani-
mator dziecięcy, animator sportowy. NIEMCY - mechanik 
przemysłowy,  kucharz/kucharka,   elektroinstalator /elek-
tromonter,  monter instalacji sanitarnych grzewczych oraz 
klimatyzacji, kierowca z prawem jazdy kat. C+E w trans-
porcie międzynarodowym, kierowca z prawem jazdy kat. 
C+E, kierownik ds. technicznych hotelu, kucharz, magazy-
nier, mechanik utrzymania ruchu, elektromonter, spawacz 
WIG, pomocnik opiekuna osób starszych, specjalista ds. ja-
kości, spawacz MIG/MAG/WIG/111/gazowy, pracownik w 
rolnictwie,  kelner/kelnerka, mechanik/mechatronik samo-
chodowy, opiekun osób starszych, pomocnik pielęgniarza/ 
opiekun osób starszych, spawacz mag, stylista/stylistka pa-
znokci, doradca klienta w branży kosmetycznej, glazurnik/
płytkarz. NORWEGIA -  kierowca autobusu. WIELKA 
BRYTANIA -  pielęgniarka, kierowca z prawem jazdy kat. 
C+E HGV, Senior Net So� ware Inżynier, opiekun/ka środo-
wiskowa - asystent pielęgniarstwa, opiekun osób starszych, 
szef kuchni. SZWECJA - pracownicy do ręcznego czyszcze-
nia i sadzenia lasu, informator. 

Kandydat powinien spełniać następujące 
wymagania:
1. Jest obywatelem Rzeczypospolitej Polskiej i korzysta z praw
 cywilnych i obywatelskich
2. Jest nieskazitelnego charakteru
3. Ukończył studia prawnicze w Polsce i uzyskał tytuł magistra lub 
zagraniczne uznane w Polsce
4. Ukończył 24 lata
5. Ukończył aplikację ogólną prowadzoną przez Krajową Szkołę 
Sądownictwa i Prokuratury lub zdał egzamin sędziowski, prokuratorski, 
notarialny, adwokacki lub radcowski

Wymagane dokumenty i oświadczenia
1. Wniosek o zatrudnienie na stanowisku referendarza sądowego
2. Życiorys i informację o przebiegu kariery zawodowej
3. Oryginał lub urzędowo poświadczony odpis dyplomu ukończenia 
aplikacji ogólnej albo zaświadczenie o zdanym egzaminie sędziowskim, 
prokuratorskim, notarialnym, adwokackim lub radcowskim
4. Trzy aktualne fotografi e zgodne z wymaganiami stosowanymi przy 
wydawaniu dowodów osobistych
5. Do   zgłoszenia  można  dołączyć   dokumenty  potwierdzające 
dodatkowe kwalifi kacje i osiągnięcia.

Składane dokumenty powinny zawierać informację o wyrażeniu przez 
kandydata zgody na przetwarzanie danych osobowych dla potrzeb 

rekrutacji zgodnie z ustawą z dnia 29 sierpnia 1997 r. o ochronie danych 
osobowych (Dz. U. 2014.1182 j.t)

Kandydaci składają wymagane dokumenty z 
zaznaczeniem na kopercie „Konkurs na referen-
darza sądowego sygn. OA-122- 8/15”:
1. Na adres Sądu Rejonowego w Sochaczewie, 
96-500 Sochaczew ul. 1 Maja 7 

2. Osobiście w sekretariacie prezesa sądu pok. 23 (I piętro)
w nieprzekraczalnym terminie do dnia 17 lutego 2015 r.

W przypadku nadania dokumentów drogą pocztową, za datę ich 
złożenia uważa się datę stempla pocztowego.
Zgłoszenia złożone po terminie nie będą rozpatrywane
Lista kandydatów spełniających wymogi formalne zostanie umieszczona 
na tablicy ogłoszeń w budynku Sądu Rejonowego w Sochaczewie
 ul. 1 Maja 7, 96-500 Sochaczew oraz na jego stronie internetowej, 

najpóźniej na 7 dni przed terminem rozpoczęcia konkursu.

Dodatkowe informacje można uzyskać pod numerem telefonu 
46 862-22-50.

Pisemny konkurs odbędzie się w dniu 6 marca 2015 r. 
o godz. 12.00 w budynku Sądu Rejonowego w Sochaczewie

Prezes

Sądu Rejonowego
SSR Jacek Woźnica

ZS-137

OGŁOSZENIE O KONKURSIE
Na podstawie art. 149a § 1 i 2 ustawy z dnia 27 lipca 200l r - Prawo o ustrojów sądów powszechnych (DZ. U. 2013. 427 j.t) 

oraz rozporządzenia ministra sprawiedliwości z dnia 22 marca 2012 r. w sprawie przeprowadzenia konkursu na stano-
wisko referendarza sądowego (Dz. U. 2012. 331) prezes Sądu Rejonowego w Sochaczewie SSR Jacek Woźnica ogłasza 

konkurs o sygnaturze OA-122- 8/15 na stanowisko 
Referendarza Sądowego w Sądzie Rejonowym w Sochaczewie

Liczba wolnych stanowisk - 1
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Julia Woźniak
Urodzona 22.01.2015. Waga 
3,260 kg. Wzrost 53 cm.

Piotr Szymański
Urodzony 27.01.2015. Waga 
4,140 kg. Wzrost 55 cm.

Hanna Szathmari
Urodzona 27.01.2015. Waga 
3,910 kg. Wzrost 58 cm.

Mikołaj Schabek
Urodzony 28.01.2015. 
Waga 3 kg. Wzrost 50 cm.

ROZMAITOŚCI

NASZE DZIECI
urodzone w sochaczewskim szpitalu

https://www.facebook.com/
ziemia.sochaczewska

Tomasz Ertman

Już w najbliższy piątek, 6 lu-
dego o godz. 21.00, Pełna 
Qlturka będzie miejscem, 
w którym wystąpi Zenek 
Martyniuk z Akcentem. Ta 
gwiazda disco-polo raczy 
swoich fanów przebojami od 
1989 roku. W piątek najpew-
niej nadarzy się okazja do 
posłuchania takich szlagie-
rów jak: „To są chwile”, „Pra-
gnienie miłości”, „Gwiazda” 
oraz nieśmiertelnej „Pszczół-
ki Mai”.

Dwa dni później, 8 lu-
tego o godz. 17.00 Nieza-
leżny Dom Kultury Piekar-
nia rozpocznie tegoroczny 
sezon koncertowy impre-
zą Winter Party Punky. Wy-
darzenie skierowane jest do 
fanów mocnych brzmień. 
Zagrać mają cztery zespoły. 
Jako pierwszy wystąpi duet 
Wild Books czyli wyglądają-
cy jak młody Bob Dylan wo-
kalista i gitarzysta – Grzegorz 
Wiernicki z perkusistą Karo-
lem Czerniakiewiczem. Wy-
konawcy mają na swoim kon-
cie występ na OFF-Festiwal, 
gdzie anonsowani byli sło-
wami: „To retro-rock w całej 
jego kopiącej w tyłek okaza-
łości”. Drugi zespół to Tania 
O (dawniej Tania Odzież). 
Brzmienie tej grupy rozbija 
podobno kamienie nerkowe. 
Tworzą ładne piosenki, które 
brzydko grają. Trzecia kapela 
Braineäter, to grupa  grająca 
ostre, energetyczne i krótkie 
kawałki. Rzadko przekracza-
ją granicę dwóch minut. Mu-
zyczną jazdę bez trzymanki 
ma zakończyć Lukas (wokal), 
Old Boy (bass), Grisza (per-
kusja) oraz Wasyl (gitara) 
czyli punkowa MassMilicja.

Wisienką, a raczej dia-
mentem na koncertowym 
torcie będzie z pewnością 
wydarzenie, które odbędzie 
się w Pełnej Qlturce w nie-
dzielę 15 lutego. Zagra tam 

bluesman światowego for-
matu - Carvin Jones z zespo-
łem. Urodził się on w teksań-
skim mieście Lu� in. Już jako 
młody chłopak dał się uwieść 
muzyce BB Kinga, które-
go płyt słuchał w domu jego 
dziadek. Dzielnica, w któ-
rej żył, była bardzo niebez-
pieczna. Gitara, którą kupiła 
mu babcia trzymała młode-
go Carvina z dala od kłopo-
tów. Po ukończeniu szkoły 
średniej Jones przez kilka lat 
grał małe koncerty w swoim 
stanie. 

W 1989 roku wraz z ciot-
ką i wujem przeniósł się do 
Phoenix. W Arizonie jego ka-
riera nabrała tempa, choć po-
czątkowo grał za hamburgera, 
popcorn i colę. Od 1991 roku 
Carvin Jones dał ponad 6000 
koncertów. Jego muzyka na 
stałe zagościła w kanałach te-
lewizyjnych i stacjach radio-
wych. W USA Carvin występo-
wał między innymi z niedawno 
zmarłym Joe Cockerem.

W 1999 roku Jones wy-
ruszył na podbój Europy. Na 
naszym kontynencie wystę-
pował z takim tuzami muzy-
ki jak: Buddy Miles, Jeff  Beck, 
Gary Moore, John Mayall, 
Jimmie Vaughan, Eric Bur-
don oraz Ten Years A� er. 
Regularnie też występuje na 
festiwalach w Wielkiej Bry-
tanii, Irlandii, Hiszpanii, Ho-
landii, we Włoszech oraz w 
Niemczech.

Obecny skład zespoły 
wykrystalizował się w 2012 
roku. Na perkusji gra Levi 
Velasquez, który jest człon-
kiem Towarzystwa Sztu-
ki Perkusyjnej. Do zespołu 
wniósł ogromną energię. Ba-
sista Joe Edwards to samouk, 
który nadaje zespołowi spe-
cyfi czne brzmienie łącząc ele-
menty bluesa, rocka i funky. 
Joe uważany jest na jednego z 
najbardziej pomysłowych gi-
tarzystów basowych współ-
czesnego bluesa. 

Dla każdego coś 
bardzo muzycznego 
Jeszcze nie przebrzmiały dźwięki gitary Cliffa Stevensa, a już w lutym ponownie 
będzie można posłuchać dobrej muzyki na żywo. I co najważniejsze, niemal każdy 
znajdzie coś dla siebie.

Grupa Wild Books po raz kolejny zagra w Sochaczewie

Szalejące fanki na kocercie Zenka Martyniuka w Pełnej Qlturce

Je s tem z  mia s t a

Renowacja czy liwkidacja?

Dzień 17. stycznia przeszedł  bez echa, a przecież kiedyś 
świętowaliśmy tę pamiętną datę wyzwolenia Warszawy, 

jak również,  przy okazji, Sochaczewa, przez Armię Czerwo-
ną.

Na sochaczewskim cmentarzu przy ul. Traugutta nadal 
znaleźć można pamiątkę tamtych wydarzeń. Stoi tam, przez 
nikogo nie doglądany, obłażący z  farby, obelisk z napisem – 
„Żołnierzom Armii Radzieckiej poległym w walce z hitlerow-
skim wrogiem o wyzwolenie Sochaczewa w styczniu 1945 r.”. 

Dziś Armia Czerwona kojarzy się przede wszystkim z oku-
pantem. Rosja postrzegana jest jako agresor i nie cieszy się zbyt 
dobrą prasą. Skłoniło mnie to do zadania sobie pytania: „Czy 
ten pomnik powinien tam dalej stać?”. 

Przez lata chłopcy o zapędach antykomunistycznych, cho-
dzący do pobliskiego liceum ogólnokształcącego, oblewali go 
farbą, uszkadzali i profanowali na rożne, wymyślne czasem 
sposoby. „Monument” nie grzeszy przez to urodą. Nikt nie jest 
pod nim pochowany. Pomnik po prostu sobie tam stoi, jako obe-
lisk chwały dla naszego wyzwoliciela. Wyzwoliciela, o którym 
przez ponad pół wieku, większość społeczeństwa zdążyła zmie-
nić zdanie.

Jedni mówią, że powinno się pomnik rozwalić, zburzyć, 
zniszczyć, a miejsce po nim zaorać. Inni widzą w nim świadec-
two. Pamiątkę mrocznego okresu w naszej historii, którą po-
winniśmy zachować ku przestrodze dla przyszłych pokoleń. W 
takim wypadku obelisk wymagałby natychmiastowej renowa-
cji, bo, nie ukrywajmy, straszy swoim wyglądem osoby odwie-
dzające groby. 

Proponuję, żeby w sprawie zabrało głos społeczeństwo. 
Dzięki temu nasi przedstawiciele w radzie miasta będą mogli 
wykonać ruch w odpowiednim kierunku. Wyburzenia bądź re-
nowacji, bo stan obecny powoduje nieprzyjemne wrażenia es-
tetyczne.

Osobiście renowacji bym się obawiał. Jeszcze ruscy zobaczą 
głoszący ich minioną chwałę obelisk i cmentarz zaanektują... 
Ukraina nie uważała i jak jest każdy widzi. Choć już dziś sytu-
acja jest ryzykowna, bo mogą powiedzieć, że o miejsce pamięci 
nie dbamy i tym bardziej zaanektować. 

FAN
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Ks. Franciszek Garnca-
rek urodził się 14 wrze-

śnia 1884 roku w Warszawie 
jako syn Michała i Józefy z 
Jakubowskich. Zasady ży-
cia kapłańskiego poznawał 
w warszawskim Seminarium 
Duchownym. Święcenia ka-
płańskie przyjął w listopa-
dzie  1910 roku. Do grudnia 
1910 roku sprawował funk-
cję wikariusza parafi i Świę-
tego Józefa Oblubieńca NMP 
w Jeżowie, koło Brzezin, na-
stępnie został przeniesiony 
do parafi i Niepokalanego Po-
częcia NMP i św. Katarzy-
ny Dziewicy i Męczennicy 
na Służewie  pod Warszawą. 
We wrześniu 1911 roku roz-
począł pracę duszpasterską 
w parafi i Matki Boskiej Lore-
tańskiej na Pradze w Warsza-
wie. W latach 1913 - 1916 peł-
nił funkcję proboszcza parafi i 
św. Tomasza Apostoła w Gro-
chowie, w powiecie kutnow-
skim, a od września 1916 
do lipca 1919 roku w parafi i 
Podwyższenia Krzyża Świę-
tego w Dąbrówce. 

W lipcu 1919 otrzymał 
nominację na proboszcza pa-
rafi i św. Wawrzyńca w So-
chaczewie, do której przy-
był 21 września. Obejmując 
funkcję proboszcza, został 
jednocześnie dziekanem de-
kanatu sochaczewskiego, 
który swoim zasięgiem obej-
mował znacznie większy ob-
szar niż obecnie - 18 parafi i: 
Brochów, Brzozów, Giżyce, 
Iłów, Kamion, Kampinos, 
Kozłów Biskupi, Kozłów 
Szlachecki, Kurdwanów, Mi-
kołajew, Młodzieszyn, Mied-
niewice, Pawłowice, Rybno, 
Sochaczew, Szymanów, Tro-
janów i Zawady.

Jako proboszcz w po-
czątkowym okresie dążył 
do rozbiórki pozostałości po 
zniszczonym w trakcie dzia-
łań Wielkiej Wojny - jak na-
zywano wówczas I wojnę 
światową - kościele (wówczas 
św. Mikołaja) i budowy nowej 
okazałej świątyni. Plany du-
chownego pokrzyżował brak 
zgody władz państwowych. 

Miejscowi parafi anie rów-
nież nie przejawiali w tej kwe-
stii entuzjazmu. Ostatecznie 
2 lutego 1921 roku postano-
wili niemal jednogłośnie zde-
cydować się na odbudowanie 
starego kościoła. 

Po zatwierdzeniu przez 
Kurię Metropolitalną 

w Warszawie i władze pań-
stwowe planów odbudowy 
zniszczonego kościoła, wy-
konanych przez znanego ar-
chitekta  Konstantego Jaki-
mowicza,  przystąpiono 13 
sierpnia 1921 roku do prac 
budowlanych, które ukoń-
czono we wrześniu 1922. Za 
rządów ks. Garncarka po-
wstało także nowe prezbi-
terium, zakrystia i kaplica. 
Nowo odbudowaną świą-
tynię konsekrował   1 paź-
dziernika 1922 roku, pod 
wezwaniem Matki Bożej Ró-
żańcowej, biskup polowy Sta-
nisław Gall. Umieszczono 
również wówczas w ołtarzu 
relikwie  św. Stanisława, św. 
Floriana, św. Bonifacego i św. 
Wiktorii a także zawieszono 
nad drzwiami wejściowymi 
do kościoła, znany z licznych 
łask, obraz Matki Bożej Ró-
żańcowej. 

O obrazie tym XIX-
-wieczny pisarz religijny Jó-
zef Łukaszewicz, w swoim 

dziele noszącym długi ty-
tuł „Krótki opis historyczny 
kościołów parochialnych, 
kościółków, kaplic, klaszto-
rów, szkółek parochialnych, 
szpitali i innych zakładów 
dobroczynnych w dawnej 
dyecezyi poznańskiej”, tak 
pisał: „Ozdobą jego [kościo-
ła - B.K.] jest obraz N. Ma-
ryi Panny, słynący wielkie-
mi cudami, odmalowany 
na wzór obrazu madryckie-
go w Hiszpanii, darowany 
od książąt mazowieckich, 
do którego mieszkańcy zie-
mi sochaczewskiej ucieka-
ją się w swoich potrzebach, 
chorobach, jako do jedyne-
go zbawienia”. Obraz ten w 
czasie I wojny światowej zo-
stał przedziurawiony kula-
mi karabinowymi, i przez 
długi czas był umyślnie 
umieszczony nad wielkimi 
drzwiami, jako niemy świa-
dek wojny, a w 1945 roku 
skradziony przez żołnierzy 
radzieckich. 

Ksiądz Garncarek zabie-
gał wytrwale o fundusze na 
budowę świątyni, śląc pisma 
m.in. do Ministerstwa Robót 
Publicznych, którym kiero-
wał wówczas Gabriel Naru-
towicz, późniejszy prezydent 
Polski. Zachowała się ko-
respondencja Narutowicza 

skierowana bezpośrednio do 
sochaczewskiego dziekana. 
W jednym z pism, z 5 lute-
go 1921 roku, Narutowicz za-
wiadamiał, iż ministerstwo 
asygnowało „na Kasę Skar-
bową w Warszawie dla Ko-
mitetu odbudowy kościoła 
w Sochaczewie na ręce księ-
dza Dziekana sumę 1. miljon 
marek”.

Staraniem ks. Garncarka 
9 listopada 1922 roku na 

posiedzeniu Rady Miejskiej 
postanowiono „oznaczony w 
planie regulacyjnym miasta 
Sochaczewa miejski plac przy 
kościele oddać w użytkowa-
nie Sochaczewskiemu Do-
zorowi Kościelnemu z prze-
znaczeniem tegoż (placu) na 

cele kultu religijnego, przy-
czem jako termin ekspira-
cji użytkowania placu ozna-
czyć dzień, w którym kościół 
para� alny Sochaczewski zo-
stanie zamknięty w celu 
ostatecznego zniesienia tako-
wego”. Po przeprowadzonej 
krótkiej dyskusji Rada Miej-
ska postanowiła jednogłośnie 
-przez aklamację - wniosek w 
całości przyjąć i zaakcepto-
wać.

W następnych latach 
trwało powolne, ale syste-
matyczne urządzanie wnę-
trza świątyni. W 1923 roku 
wzniesiono plebanię i wy-
budowano dębowy boczny 
ołtarz. Z kolei w 1924 roku 
wybudowano drugi boczny 

ołtarz i ostatecznie wykoń-
czono plebanię. Parafi a ku-
piła również dwa dzwony, sy-
gnaturkę i wybudowała na 
cmentarzu drewniany dom, 
w którym zamieszkał organi-
sta. Wreszcie 28 czerwca 1925 
roku poświęcono 16-głosowe 
organy, o dwóch manuałach, 
systemu pneumatyczno-stoż-
kowego, wykonane przez 
warszawskiego organomi-
strza Wojciecha Gadko. Naj-
mniej zrobiono w 1926 roku, 
gdyż ustawiono w kościele 
tylko nową dębową ambonę, 
założono instalację elektrycz-
ną i powiększono cmentarz 
grzebalny przy ulicy Trau-
gutta.   (cdn)

Dziejów Sochaczewa ciąg dalszy
Już w najbliższą niedzielę 8. lutego, o godz. 13.45 w Ostoji świętego Dominika przy pa-
rafi i św. Wawrzyńca odbędzie się spotkanie z autorem książek historycznych, Bogusła-
wem Kwiatkowskim.

Wygłosi on prelekcję „Nieznane i przemilczane fakty z dziejów Sochaczewa w okre-
sie dwudziestolecia międzywojennego. Zaprezentowany zostanie również piąty tom 
„Dziejów Sochaczewa” obejmujący swoją tematyką okres dwudziestolecia międzywo-
jennego. Książka o charakterze popularno-naukowym ma ponad 620 stron, na których 
umieszczono ponad 300 zdjęć oraz reprodukcji dokumentów. W książce zostało opi-
sane burzliwe życie w naszym mieście, relacje polsko-żydowskie oraz wiele innych do-
tychczas niepublikowanych szerokiej grupie odbiorców faktów. Autor nie unika trud-
nych tematów. Pisze o walce o stanowiska samorządowe, korupcji i prywacie.

Podczas spotkania będzie można nabyć piąty tom „Dziejów Sochaczewa”, który zo-
stał wydany w niewielkim nakładzie i zapewne stanie się szybko bibliofi lskim białym 
krukiem, zwłaszcza gdy będzie w nim autograf autora Bogusława Kwiatkowskiego. (et)

Ks. Franciszek Garncarek, 
proboszcz, dziekan, budowniczy

Ks. Garncarek w otoczeniu członkiń Stowarzyszenia Katolickiej Młodzieży Żeńskiej Ks. Franciszek Garncarek
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PIŁKA NOŻNA

Akademia druga w Iłowie
Pierwszego lutego odbył 
się w Iłowie I Turniej Pił-
ki Nożnej Halowej roczni-
ka 2002. Zwyciężyli w nim 
piłkarze Startu Złaków 
Borowy, którzy na dodatek 
„zwinęli” jeszcze dwie na-
grody indywidualne, gdyż 
Królem Strzelców został 
Krystian Podleśny, a naj-
lepszym bramkarzem wy-
brano Konrada Podleśnego. 
Najlepszą drużyną z nasze-
go powiatu okazała się Aka-
demia Piłkarska Sochaczew. 
Pod kierunkiem trenera 
Bartosza Targaszewskiego 
zagrali: Alex Zamani, Szy-
mon Kiewel, Kuba Kasza, 
Patryk Wyrębowski, Kuba 
Teodorowicz, Maciej Go-
sik, Mateusz Kordzi, Kacper 
Kiewel, Igor Kocimski, Ma-

ciej Brdeja, Wojciech Bud-
nik oraz Paweł Piórkowski.

Wyniki
Mecze eliminacyjne
Grupa A

Pelikan - Unia II   2:1
Amator - Delta    1:0
Unia II - Amator   1:1

Pelikan - Delta    1:0
Unia II - Delta    1:0
Amator - Pelikan   1:0

Tabela grupy A

1.Amator Maszewo   7  3-1
2.Pelikan Łowicz   6  3-2
3.Unia II Iłów    4  3-3
4.Delta Miszewko   0  0-3

Grupa B
Unia I - AP    0:0
Start - Promyk    5:0
Start - Unia I    1:0
AP - Promyk    3:0
gole: Brdeja, Kasza, Kocimski
Promyk - Unia I   2:1
AP - Start    0:0
Tabela grupy B
1.Start Złaków Borowy   7  6-0
2.AP Sochaczew   5  3-0
3.Promyk Nowa Sucha   3  2-9
4.Unia I Iłów    1  1-3
Półfi nały
AP - Amator  1:1 rzuty karne: 2-0
gol: Brdeja
Start - Pelikan  0:0 rzuty karne: 5-4
Mecze finałowe
o VII miejsce
Unia I Iłów - Delta Miszewko   1:0
o V miejsce
Promyk Nowa Sucha - Unia II Iłów  2:1
o III miejsce
Amator Maszewo - Pelikan Łowicz  3:0
Finał
Start Złaków Borowy - Akademia Piłkarska 
Sochaczew  2:2 rzuty karne:  4-3 

Bartosz Targaszewski ze swoja srebrną drużyną

F
O

T
. 
A

P

W drugim sparingu trener 
Robert Wilk przyjrzał się 
grze 21 piłkarzy, którzy 
być może w rundzie wio-
sennej będą walczyć o III 
ligę dla Chodakowa. 
Bzura przez cały mecz miała 
optyczną przewagę i zasłu-
żenie wygrała. Pierwszego 
gola strzelił Paweł Nowac-
ki (55’) z rzutu karnego po-
dyktowanego za faul na Pa-
tryku Strusu. Drugiego w 
ostatnich minutach spotka-
nia strzelił Kamil Stencel. 

W meczu zagrało dwóch ju-
niorów, wychowanków Unii 
Boryszew - Filip Szypszak i 
Michał Kowalski
Bzura Chodaków - 
Ożarowianka Ożarów 
Mazowiecki  2:1 (0:1)
gole: Paweł Nowacki (z rzutu karnego), Kamil 
Stencel - Łukasz Jasiński 

skład: Derejko (70’ Szypszak) - Szewczyk 
(46’ zaw.test.), Chukwuemeka (46’ Bargieł), 
Bednarczyk (46’ Binienda), Lekan (70’ 
Kowalski), Stryjek (46’ zaw.test.), Oziemblewski 
(65’ zaw.test.), Nowacki (65’ Stencel), Trakul 
(46’ Walewski), Stencel (46’ Oliwa), Skowron 
(30’ Strus)

Sprawdza piłkarzy

W minionym tygodniu Uni-
ci wystartowali w dwóch 
turniejach halowych. 
Obydwa wygrali, rocznik 
2004 był najlepszy w Iłowie, 
a ich o rok młodsi koledzy 
(Siekiera, Staniak, Plichta. 
Sokołowski, Nowakowski, 
Kryś, Pętlak, Miłkowski, 
Rzepczyński, Orliński, Kor-
nacki, Kowalik) w Drobi-
nie. W tym drugim turnieju 
Kacper Plichta został Kró-
lem Strzelców oraz wybra-
no go najwszechstronniej-

szym zawodnikiem turnieju
Warto przypomnieć, że 

już w marcu odbędzie się ko-
lejny turniej Unia Boryszew 
Cup. W tym roku rywali-
zować będą w nim piłkarze 
z rocznika 2004. Przyjazd 
do Sochaczewa potwierdzi-
ły już: Stal Rzeszów, KSZO 
Ostrowiec Świętokrzyski, 
Lechia Gdańsk, Śląsk Wro-
cław, Polonia Warszawa, 
Widok Skierniewice, Gór-
nik Konin, TOP 54 Biała-
-Podlaska, ŁKS Łódź, Po-

goń Siedlce, Znicz Kłobuck 
oraz Warta Poznań.

Wyniki Unii 
Boryszew
Rocznik 2004
Unia Boryszew- Pogoń Słupia   7:0
gole: Olejniczak (3), Wojciechowski (2), 
Terenowicz (2)

Unia Boryszew - Unia II Iłów   2:0
gole: Awtuch (2)
Unia Boryszew 
- Akademia Piłkarska Sochaczew  5:0

gole: Terenowicz (2), Wojciechowski, Olejniczak, 
Rygacki

Unia Boryszew - Orkan Sochaczew  3:0

gole: Rygacki (2), Wojciechowski
Unia Boryszew - Unia I Iłów  4:1
gole: Rygacki (3), Olejniczak
Rocznik 2005
Unia Boryszew - CSRR Włocławek  4:1
gole: Plichta (2), Kryś (2)
Unia Boryszew - Zryw Bielsk   8:0
gole: Plichta (4), Kowalik, Rzepczyński, Kornacki, 
Pętlak

Unia Boryszew - Kasztelan Sierpc  0:1
Półfi nał
Unia Boryszew - Pegaz Drobin   1:0
gol: Kornacki
Finał
Unia Boryszew - Kasztelan Sierpc  2:0
gole: Sokołowski, Plichta

Dwa zwycięstwa Unii Boryszew

W poprzednią niedzielę 
(25.01) odbył się w hali 
sportowej ZS w Kozłowie 
Biskupim XIX Halowy Tur-
niej Piłki Nożnej o Puchar 
Gminy Nowa Sucha. Do ry-
walizacji przystąpiło dzie-
sięć drużyn. 
Najlepszym zespołem oka-
zała się Guzovia II Guzów 
( Paweł Kluczek, Krzysz-
tof Kluczek, Kamil Tonde-
ra, Mateusz Grzegorek, Zbi-
gniew Skibiński), która w 
fi nale pokonała pierwszy 
zespół gospodarzy - Pro-
myk Nowa Sucha ( Seba-
stian Gre� owicz, Marcin 
Jaworski, Marcin Gajda, 
Kamil Marcinkowski, Ad-

rian Chałubek, Artur Roga-
la, Paweł Zienkiewicz oraz 
Arkadiusz Cieślak) 2:1.

Oprócz nagród druży-
nowych, przyznano tak-
że indywidualne. Królem 
Strzelców został Arkadiusz 
Sobieraj (Rawka Bolimów, 
13 goli). Po raz kolejny ty-
tuł najlepszego bramkarza 
trafi ł do Sebastiana Gre� o-
wicza (Promyk I Nowa Su-
cha), natomiast Konstantin 
Iwankiewicz (Guzovia I Gu-
zów) został uznany najlep-
szym piłkarzem turnieju.  
Wyniki
Półfi nały
Promyk I - Piast  3:1
Guzovia II - Guzovia I  3:2

Mecze finałowe
o IX miejsce

Promyk II - Sokół  3:0 v.o.
o VII miejsce
Rawka - Teresin  7:0
o V miejsce
Unia - Korona  3:3 rzuty karne: 2-0
o III miejsce 

Guzovia I - Piast  3:2
Finał
Guzovia II - Promyk I  2:1
Kolejność turnieju
1.Guzovia II Guzów
2.Promyk I Nowa Sucha
3.Guzovia I Guzów
4.Piast Feliksów
5.Unia Iłów
6.Korona Wejsce
7.Rawka Bolimów
8.KS Teresin
9.Promyk II Nowa Sucha
10.Sokół Budki Piaseckie 

Puchar pojechał do Guzowa

Zagrają wszystkie drużyny
W dniach 17-24.01 na obozie treningowym w Borach Tu-
cholskich przebywali piłkarze Orkana Sochaczew. 
Dwudziestu zawodników z rocznika 2000 pod okiem An-
drzeja Grzybowskiego dwa razy dziennie ćwiczyło techni-
kę oraz przygotowywało się do piłkarskiej wiosną. Władze 
klubu  poinformowały mnie, że do rozgrywek przystąpią 
wszystkie drużyny KS Orkan Sochaczew (seniorzy oraz 4 
drużyny młodzieżowe).

W niedzielę (1.02) odbyły 
się w Poznaniu Mistrzo-
stwa Wielkopolski Junio-
rów Młodszych i Juniorów 
w judo. 
Był to pierwszy tegoroczny 
turniej, w którym wystar-
towali zawodnicy Socha-
czewskiego Centrum Spor-
tów Walki. Na tatami swoje 
umiejętności zaprezentowa-
ło trzech judoków i ... trzech 
na tatami wywalczyło me-
dale.

Najlepiej poradził sobie 
Mateusz Pająk (55 kg, ju-
nior młodszy), który wygrał 
przed czasem cztery walki i 
stanął na najwyższym stop-
niu podium. Jeden „szcze-
belek” niżej stanął Bartosz 
Ponichtera (81 kg, junior), 
który tym razem musiał za-
dowolić się drugim miej-
scem. Komplet meda-
li uzupełnił swoim brązem 
Kacper Włodarski (66 kg, 
junior młodszy).

Wielkopolskie medale

Bystry 
kanarek
Wychowanek Unii Bory-
szew Kamil Safulak (rocz-
nik 1998) reprezentuje 
obecnie barwy Delty War-
szawa. 
Popularny Kanarek nie 
ogranicza się tylko do ko-
pania piłki. Wykorzystuje 
także swoją szybkość. Zade-
biutował w barwach stołecz-
nego AZS-AWF w halowych 
zawodach lekkoatletycz-
nych. Na 60 m pobiegł do-
skonale. Z czasem 7,28 zajął 
drugie miejsce. Do najwyż-
szego stopnia podium za-
brakło zaledwie trzy setne 
sekundy.

LEKKOATLETYKA

Podczas II Halowego Mitin-
gu Lekkoatletycznego, któ-
ry odbył się w Łodzi (24.01) 
wszyscy startujący w nim 
sochaczewscy Aktywni 
przebiegli „jedno kółko” 
czyli pokonali 200 metrów.

 Oto ich wyniki:
Klaudia Lelonek  32,06
Natalia Dobijańska  

34,39
Emanuel Zimny  27,36
Mikołaj Wosiński  28,95
Konrad Kuziński  34,38

Przebiegli 200 metrów
LEKKOATLETYKA

Sochaczewscy Aktywni 
lubią startować w Łodzi. 
31.01 wzięli udział w feryj-
nym mitingu halowym.
Trener Emanuel Zimny jest 
zadowolony ze swoich pod-
opiecznych, którzy systema-
tycznie trenując biegają co-
raz szybciej.

Wyniki
Aleksandra Pietruszka  31,63 (200 m)
Julia Wosińska  33,68 (200 m)
Julia Dragańska  49,71 (300 m)
Klaudia Lelonek  1.12,95 (400 m)
Konrad Kuziński  33,92 (200 m)
Mikołaj Wosiński  1.43,62 (600 m)
Emanuel Zimny  2.51,26 (1000 m)

Aktywni lubią Łódź
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TENIS STOŁOWY

MOSIRBRYDŻ

SIATKÓWKA

Zapracowani siatkarze

Zawodniczki Bronka Gaw-
rylczyka w tym sezonie do-
brze spisują się w rozgryw-
kach Ekstraklasy. Drugie 
miejsce w tabeli praktycz-
nie daje naszym dziew-
czętom już teraz awans do 
pierwszej czwórki (wystar-
czy wygrać jeden mecz np.: 
z ostatnim w tabeli MRKS 
Gdańsk).
W lutym SKTS rozegra trzy 
mecze wyjazdowe. Nasze 
panie będą rywalizować w 
Polkowicach (06.02), Tar-
nobrzegu (14.02) oraz Czę-
stochowie (20.02). W So-
chaczewie SKTS zobaczymy 
dopiero 14.03 w meczu z 
GLKS Nadarzyn.

Aktualna 
tabela Ekstraklasy
1.KTS Tarnobrzeg   13-0
2.SKTS Sochaczew   11-1
3.AZS UE Wrocław   7-5

4.KGHM Polkowice   7-5
5.GLKS Nadarzyn   6-6
6.Bronowianka Kraków   6-7
7.Polmlek Lidzbark Warm.   5-7
8.AZS AJD Częstochowa   4-8
9.Galaxy Białystok   2-10
10.MRKS Gdańsk   0-12

Dobre wyniki drużyny 
przekładają się na czołowe 
miejsca, które nasze zawod-

niczki zajmują w indywidu-
alnym rankingu ligowym. 
Grzybcia jest w nim pierw-
sza, Agata Pastor siódma, a 
Dong Rui Fang trzynasta.
Indywidualny ranking 
ligowy
1.Katarzyna Grzybowska (SKTS Sochaczew)  15-2 
(88%)  45-6

2.Zhao Xia (Bronowianka Kraków)  13-7 (65%)  

39-21
3.Magdalena Sikorska (KGHM Polkowice)  13-9 
(59%)  39-27

4.Antonina Szymańska (GLKS Nadarzyn)  12-7 
(63%)  36-21

5.Hanna Haponova (Galaxy Białystok)  11-5 
(69%)  33-15

6.Renata Strbikova (KTS Tarnobrzeg)  10-0 
(100%)  30-0

7.Agata Pastor (SKTS Sochaczew)  10-3 (77%)  
30-9

8.Alina Arlouskaya (Polmlek Lidzbark Warm.)  10-9 
(53%)  30-27

9.Li Qian (KTS Tarnobrzeg)  9-0 (100%)  27-0
10.Natalia Partyka  (KTS Tarnobrzeg)  9-1 (90%)  
27-3

11.Monika Pietkiewicz (Polmlek Lidzbark Warm.)  
9-11 (45%)  27-33

12.Kinga Stefańska (KTS Tarnobrzeg)  8-1 (89%)  
24-3

13.Dong Rui Fang (SKTS Sochaczew)  8-4 (67%)  
24-12

14.Natalia Bajor (AZS UE Wrocław)  8-5 (62%)  
24-15

15.Magdalena Szczerkowska (KGHM Polkowice)  
8-7 (53%)  24-21

Ekstraklasa

SKTS jest już w play-off 

Katarzyna Grzybowska najlepsza polska tenisistka stołowa
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W przepięknej stolicy Wę-
gier - Budapeszcie, odbył 
się pierwszy w tym roku 
turniej klasyfi kacyjny cy-
klu GAC Group 2015 ITTF 
World Tour. W zawodach 
wystartowała reprezen-
tująca SKTS - Katarzyna 
Grzybowska.
W grze pojedynczej pan-
na Kasia po zaciętym boju 
przegrała w pierwszej run-
dzie turnieju głównego z 
Singapurką Li. W deblu z 
Natalią Partyką dotarła do 
ćwierćfi nału.
Wyniki
Gra pojedyncza
Katarzyna Grzybowska - Isabelle Siyun Li 
(Singapur)  3:4 (10-12, 8-11, 11-3, 7-11, 11-8, 
11-3, 7-11)
Gra podwójna
Katarzyna Grzybowska/Natalia Partyka - Minnie 
Yam Wai Soo (Hongkong)/Yana Tie (Hongkong)  
3:0 (11-6, 11-3, 11-6)

Katarzyna Grzybowska/Natalia Partyka - Huajun 
Jiang (Hongkong)/Wang Ching Li (Hongkong)  
0:3 (6-11, 3-11, 7-11)

ITTF World Tour   

Dotarły do 
ćwierćfi nału

Trzynastą kolejkę ALPS ro-
zegrano w sobotę 31 stycz-
nia. 
Na hit dnia zapowiadał się 
ostatni mecz. Niestety Vol-
ley praktycznie nie pod-
jął walki z Ogrodnikami i 
szybko zszedł pokonany z 
parkietu. Najwięcej emocji 
było w drugim spotkaniu. 
Przez dwa pierwsze sety to-
czyła się wyrównana walka. 
Dopiero w trzecim swoją 
przewagę udowodnił Tere-
sin. Najlepszymi siatkarza-
mi poszczególnych meczów 
zostali wybrani: Sebastian 
Gruza (Stegny Wyszogród), 

Marcin Rabiega (Teresin) 
oraz Piotr Mydlak (ZSRC-
KU Sochaczew).

Wyniki
XIII kolejka

Stegny Wyszogród - Piast Feliksów  3:0 (25-21, 
25-23, 25-14)

Teresin - MOD Kaski  3:0 (25-23, 25-23, 25-19)
ZSRCKU Sochaczew - Volley LO Chopin Sochaczew  
3:0 (25-16, 25-22, 25-15) 
Tabela
1.Teresin  25/11  30-14
2.ZSRCKU Sochaczew  25/11  28-15
3.Virtus Wiskitki  22/11  26-14
4.Volley LO Chopin Sochaczew  20/11  24-18
5.Stegny Wyszogród  13/10  18-21
6.MOD Kaski  7/11  14-29
7.Piast Feliksów  2/11  4-33

Drużyny grające w socha-
czewskiej Amatorskiej Li-
dze Piłki Siatkowej mają 
chyba niedosyt występów 
na boisku i rywalizują jesz-
cze na parkietach innych 
niż chodakowski. 
Volley startuje w Skiernie-
wickiej Lidze Siatkówki, a 
Piast Feliksów gra w Gro-
dziskiej Amatorskiej Lidze 
Siatkówki (III liga). Poza 
nimi w GALS rywalizu-
ją MOD Kaski (II liga) oraz 
Virtus Wiskitki (I liga)
Skierniewicka Liga 
Siatkówki

Dobrze w rozgrywkach 
wystartował sochaczew-
ski Volley, który grając w 
składzie: Paweł Dąbrowski, 
Andrzej Koźbiał, Tomasz 
Najmrocki, Maciej Nowic-
ki, Krzysztof Rąg, Tomasz 
Walczewski oraz Michał 

Werłaty, pokonał 3:1 Mali-
nę Skierniewice. 

Wyniki
I kolejka

Volley Sochaczew - Malina Skierniewice  3:1 
(19-25, 25-22, 25-22, 25-16)

Ignis Skierniewice - Atraks Skierniewice  3:0 
(25-18, 25-18, 25-13)

Skierniewicki Węgiel - Ekolog Skierniewice  3:0 
(25-13, 25-11, 25-19)

Berserkers Skierniewice - UKS Korabka  3:0 v.o.
Grodziska Amatorska 
Liga Siatkówki

Jeszcze lepiej w lidze 
grodziskiej daje sobie radę 
Piast Feliksów, który do tej 
pory wygrał cztery mecze 
tracąc tylko jednego seta.
Wyniki Piasta Feliksów
Piast Feliksów - Straż  3:1 (25-16, 20-25, 25-18, 25-12)
Piast Feliksów - Beta Błonie dz.  3:0 (25-12, 
25-16, 25-20)

Piast Feliksów - Orzeł Nadarzyn  3:0 (25-18, 
25-19, 25-22)

Piast Feliksów - Monstars  3:0 (25-16, 25-15, 25-23)

Ostatnim akordem sporto-
wych ferii w chodakowskiej 
hali MOSiR był turniej siat-
kówki. 
Pewnymi zwycięzcami zo-
stały Smerfy, które zagrały 
w składzie: Piotr Ostrowski, 
Bartłomiej Klingbeil, Ma-
teusz Ostrowski, Mariusz 
Krystecki, Patryk Kowalski 
i Marcin Kamiński.

Wyniki
Blokersi - Ługi Bugi  2:1 (23-25, 25-13, 25-12)
Smerfy - Czakersi  2:0 (25-10, 25-4)
Ługi Bugi - Czakersi  2:0 (25-16, 25-22)
Smerfy - Blokersi  2:0 (25-15, 25-18)
Smerfy - Ługi Bugi  2:0 (25-18, 25-10)
Blokersi - Czakersi  2:0 (25-12, 25-10)
Kolejność turnieju
1.Smerfy   9  6-0
2.Blokersi   5  4-3
3.Ługi Bugi   4  3-4
4.Czakersi   0  0-6  

Smerfy najlepiej odbijały

Amatorska Liga Piłki Siatkowej

Trochę zabrakło emocji

Ostatnim akordem spor-
towych ferii w sochaczew-
skiej hali sportowej był 
konkurs siłowy „MOSiR 
Strong Cup”. 
Miał on oczywiście formę za-
bawy. W pierwszej konkuren-
cji - skłony z leżenia w czasie 
20’’, najlepsza była Ola Jurkie-
wicz (21 skłonów). W drugiej 
trzeba było wisieć na drąż-
ku. Ola Jurkiewicz i Anastazja 
Nowak wytrzymały prawie 4 
minuty. W rzucie piłką lekar-
ską najlepszy wynik osiągnęła 
Anastazja - 8,50 m.

Czwartą konkuren-
cją było siłowanie się na 
rękę. Konkurencję tę wy-
grały Nina i Nadia Lew-
czuk. Na zakończenie zma-
gań dziewczęta przeciągały 
linę. W klasyfi kacji końco-
wej pierwsze miejsce zajęła 
Anastazja Nowak, która mi-
nimalnie wyprzedziła Olę 
Jurkiewicz.

Młodzi 
siłacze

W Warszawskim Centrum 
Sportów Umysłowych (31.01-
01.02) odbył się trzeci i ostatni 
zjazd III ligi brydża sportowe-
go. Piast I Feliksów (Danuta 
Krupnik, Janusz Maliszewski, 
Ireneusz Jagielski, Piotr Pę-
siek, Kacper Kopka, Michał 
Maszenda) wygrał trzy mecze 
i dwa przegrał. 
Ilość zdobytych punktów wy-
starczyła naszym brydżystom 
do zajęcia trzynastego miejsca. 
Żeby zapewnić sobie utrzyma-
nie w III lidze Piast będzie mu-
siał jeszcze zagrać w barażach.

Wyniki
III zjazd
Piast - GOK    9,72:11,38
Piast - K2 Alfa    17,44:3,56

Piast - Legionowianin 2   14,76:5,24
Piast - Wkra    12,30:7,70
Piast - Mazowsze   9,18:10,82 
Tabela
1.Batmix AZS UW Warszawa   224,81
2.Bard 13    219,75
3.Rezydencja Szeligówka Bridge Team   206,20
4.Dryl Team Warszawa   188,19
5.Abnegat Warszawa   183,87
6.Wkra Żuromin   177,34
7.Czwórka Warszawa   172,55
8.KBS Legionowianin 2   167,94
9.GOK Bielsk    167,67
10.K2 Alfa Raszyn   166,99
11.AZS UW Warszawa II   166,04
12.Nadarzyn Bogorya II   155,14
13.PIAST I FELIKSÓW   152,42
14.Fabex Wyszków   146,64
15.Team Natolin Warszawa   143,45
16.K2 Oldersi Warszawa   140,98
17.K2 Wesoła Warszawa   139,13
18.Mazowsze Płock   127,09

Powalczą w barażach
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Jeśli staniemy między Duomo a Galerią  i pójdziemy prosto, to znajdziemy się na ulicy 
Vittorio Emmanuele, w samym środeczku centrum Mediolanu. Po lewej stronie jeszcze w 
budynku Galerii będziemy mieć najsławniejszy mediolański supermarket: La Rinascente. 

Jak się okazuje, w kolejce do naszej księgi absurdów nie może zabraknąć chluby 
stolicy i kraju, naszego narodowego, nieprzemakalnego, bo zadaszonego i jakże 

dochodowego (dla niektórych), a kosztownego (dla wszystkich), stadionu. Bo do 6 
milionów złotych miesięcznych kosztów, jakie generuje nasz obiekt, trzeba doliczyć 
5,5 mln złotych rocznie za jego... odbiór. 

Bo mimo to, że stadion funkcjonuje (powiedzmy), to jego budowa nadal nie zo-
stała rozliczona. A ciężko nad tym pracuje grupa pięciu osób, z których każda co 
miesiąc otrzymuje ok. 10 tysięcy złotych. Bo to, że budowa Stadionu Narodowego 
w Warszawie zakończyła się w 2011 r., a ofi cjalne otwarcie odbyło się prawie równo 
trzy lata temu, w naszych realiach nie pozwoliło na zakończenie tego wstydliwego 
i chyba wartego prokuratorskiego zainteresowania epizodu polskiego budownictwa 
sportowego. Więc państwowa, bo jakżeby inaczej, spółka NCS Rozliczenia, podle-
gająca ministerstwu sportu, dalej działa, „rozlicza” i pobiera za to wynagrodzenia.  

Oprócz pięciu pracowników (w tym prezes) spółkę nadzoruje czteroosobowa 
Rada Nadzorcza. W roku 2014 kosztowało to podatników 6,3 mln złotych.

Prezesem spółki jest Lech Witecki, wcześniej szef Generalnej Dyrekcji Dróg Kra-
jowych i Autostrad, zdjęty za to, że dwukrotnie nie potrafi ł zdać egzaminu na pra-
cownika służby cywilnej.

Teraz jego rolą ma być „egzekwowanie od członków konsorcjum Generalnego 
Wykonawcy lub ich Podwykonawców usunięcia wszelkich wad i usterek stwierdzo-
nych w protokołach odbioru dotyczących Przedsięwzięcia Euro 2012”.

Może do tego wreszcie się nada, bo z autostrad, które budował za nasze i unijne 
pieniądze, na razie, na punktach poborów opłat za przejazd, kasiorę trzepią pry-
watne spółki. 

Jak twierdzi ministerstwo sportu, takie działania spółki mają zapewniać ochro-
nę i realizację interesu Skarbu Państwa. Jak do tej pory zapewniają chyba ochronę 
jakichś innych interesów. 

I nie ma się co dziwić, że spółce niespieszno do zakończenia rozliczenia. Pewnie 
jeszcze przez wiele lat będą „rozliczać”. 

A w rodzinach? Dziękuję, wszyscy zdrowi. I minister czuje się dobrze.  
wach

Centrum Centrów

REKLAMA

 Od  absurdu  do  absurdu

Płaćmy za rozliczenie Narodowego

Na parterze umieszczono 
wszystkie światowe perfume-
rie, a sprzedawcy i sprzedaw-
czynie, piękni i wysocy jak mo-
dele i modelki, najpierw proszą 
o pozwolenie, a potem sprysku-
ją nas najmodniejszymi perfu-
mami. Wielu klientów się nie 
zgadza. Ja zgadzam się za każ-
dym razem. 

Na kolejnych piętrach to-
rebki. Potem buty. Wszystko 
od najmodniejszych stylistów. 
A na samej górze restauracje i 
kawiarnie. Degustacje czekola-
dy i sushi. Kawiarnie i restau-
racje  z ogródkami z widokiem 
na szczyt Duomo i na wdrapu-
jących się tam turystów. 

Na końcu ulicy pełnej 
modnych sieciówek mamy Plac 
San Babila. Idziemy jego lewą 
stroną i wchodzimy na pierw-
szą przecznicę: Via Montena-
poleone, najdroższą w całym 

Mediolanie. Armani, Guc-
ci, Prada i cała reszta. W okre-
sach przecen kłębią się tu kolej-
ki Japończyków, Chińczyków, 
Amerykanów i Rosjan. Najbar-
dziej mnie śmieszy, że na wy-
stawach tych sklepów stoi jedna 
rzecz: jedna para butów oświe-
tlona trzema żarówkami, jedna 
torebka u Gucciego oświetlo-
na jak powyżej, jeden manekin 
w garniturze u Armaniego i je-
den manekin u kogoś innego, 
ubrany w komplecik wełnia-
ny cioci Zosi. Raz jak tamtędy 
szłam, z wypasionego samo-
chodu wytoczył się tuż przede 
mną jakiś grubas z wystającą ze 
spodni koszulą, a na jego widok 
wszyscy ekspedienci sklepu Ro-
lex oniemieli, pobladli, wylecie-
li ze sklepu i zaczęli kłaniać mu 
się w pas szemrząc: „właściciel, 
właściciel”. Nie wiem kto to był, 
bo widziałam go tylko od tyłu. 

Miałam widok głównie na jego 
wystającą ze spodni koszulę. 
Wiem jednak, że wcale na nich 
nie zwracał uwagi, tylko wlazł 
do sklepu gapiąc się w telefon. 

Jeśli wrócimy do punktu 
wyjścia, czyli do Duomo, sta-
niemy do niego plecami i pój-
dziemy prosto, dojdziemy do 
zamku, czyli do Castello Sfo-
rzesco. Na jednej z ulic po pra-
wej stronie Castello Sforzesco 
mieszka Umberto Eco. 

Castello Sforzesco zaczę-
li budować Visconti a następ-
nie przejęli  i przebudowali go 
Sforzowie. To za ich panowania 
zatrudniono Leonarda i Bra-
mantego. Ma trzy dziedzińce, 
a wewnątrz Pinakotekę, Mu-
zeum Sztuki Antycznej, Mu-
zeum Sztuki Użytkowej, Mu-
zeum Egipskie i Muzeum 
Prehistoryczne. Po pokonaniu 
jego trzech dziedzińców do-

trzemy do Parku Sempione. 
Park jak park: cały Mediolan 
uprawia w nim jogging, albo w 
słoneczne wiosenne dni rozkła-
da się na kocach i upaja zielenią. 

Kiedyś przeszłyśmy całą 
tę trasę z moimi polskimi ko-
leżankami. Na wycieczkę do 
Mediolanu wybrałyśmy się 

wyposażone w kanapki z na-
dziewanymi paprykami. Ka-
napki zjadłyśmy na placu San 
Babila, wśród innych turystów, 
również wyposażonych w ich 
własną wałówkę. 

Papryki kroję na połowę 
wzdłuż, czyszczę wewnątrz i 
nadziewam mięsem mielonym. 

Do mięsa mielonego doda-
ję: suchą bułkę maczaną w mle-
ku, jednego gotowanego ziem-
niaka, surowe jajko lub dwa, 
sól, pieprz, pietruszkę, orygan, 
pokrojoną na drobno cebulkę, 
pokrojony na drobno czosnek 
i tarty ser parmigiano reggiano. 

Ściągam obrączkę (jedyne 
momenty życiowe, w których 
ściągam obrączkę), mieszam i 
zagniatam mięso rękoma. Po-
tem napełniam połówki papryk 
i piekę w rozgrzanym piecu ja-
kieś pół godziny. 

Przygotowałam te nadzie-
wane papryki jeszcze zanim 
przyleciały do mnie przyjaciół-
ki i to one wymyśliły żeby zro-
bić z nimi kanapki. 

A teraz w miejscu, w któ-
rym jadłyśmy, stoją symbo-
le EXPO 2015... na wyżej za-
mieszczonym obrazku, czyli 
zdjęciu... 


